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Крим днес

Вестник "Русия днес -
Россия сегодня" -

истината за нова Русия!
Кат. № 605

 Web адрес: rusiadnes.bg

Светли празници!

С всеки изминал ден в Москва се появяват все повече възможности за весело прекарване на новогодишните празници. Един от
най-очакваните зимни фестивали, превърнал се в традиция - "Путешествие в Рождество" и тази година ще привлече мало и голямо
с вълшебна атмосфера, търговски павилиони, пързалки и жива музика. Фестивалът, който започна на 13 декември, е не само в
центъра на града, а и в крайните квартали и ще продължи до 12 януари 2020 г. В програмата са включени ледени шоута с участието
на световни звезди по фигурното пързаляне, кулинарни мастър класове, концерти, изяви на именити артисти…

"Примаковские чтения" прошли в Со-
фии                              Стр. 7, 14

"Дорога памяти" в Болгарии
Стр. 8

Путин - выбор новой России
Стр. 10

"Смыслы"
А. Очировой

презентовали в
РКИЦ

Стр. 11

Духовный мед Антония Сурожского
Стр. 15

Лариса Гузеева о жизни     Стр. 18

"Русский клуб" г. Софии
продолжает проведение семина-

ров из цикла "Сохранение
исторической памяти - истори-
ческий клуб "Память поколе-
ний". Вехи Великой Победы",

посвященных 75-летию Победы
в Великой Отечественной войне.

Семинар на тему: "Великая
Победа и Сталин" в связи со
140-летием со дня рождения

состоится в субботу
21 декабря 2019 г. с 14.00 час.

в зале 305 РКИЦ.
Приглашаем Вас принять

участие в обсуждении темы.

На 12 и 13 декември за първи път
в България се проведе Международ-
на научна конференция "Примаковс-
ки четения - 2019". Организатори са
Форум "България-Русия", Институтът
за световна икономика и междуна-
родни отношения "Евгений Примаков"
(ИМЭМО) към Руската академия на
науките, Институтът по лидерство
(ИИРЛИС) към УниБИТ и посолството
на Руската федерация в Република
България. Президентът на ИМЭМО
акад. Александър Динкин получи наг-
радата "Лидерство в държавността"
за 2019, с която бе удостоен акад.
Евгений Примаков /посмъртно/. Наг-
радата бе връчена от президента на
УНИБИТ проф. Стоян Денчев и пред-
седателя на Форум "България-Русия"
проф. Светлана Шаренкова.

За конференцията -
на стр. 7 и 14

�21�20

Валерий Гергиев
дирижира
в Берлин

САЩ одобриха
още две антируски

санкции

Следващият брой на
вестник "Русия днес-

Россия сегодня" ще излезе
на 3 януари 2020 г.
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2. НОВИНИ

Çåëåíñêè ïðîäúëæè çàêîíà çà
îñîáåíèÿ ñòàòóò íà Äîíáàñ

Екстремистите от "Ислямс-
ка държава" възнамеряват да
се укрепят в Северен Афга-
нистан, за да подготвят напа-
дения срещу Централна Азия
през Таджикистан и Туркменис-
тан. Това заяви секретарят на

Ñèìîíÿí êîìåíòèðà ïðèçèâèòå äà ñå
îòêàçâà àêðåäèòàöèÿ íà Sputnik è RT

Главният редактор на Международна информационна
агенция "Русия днес" и тв канал Russia Today (RT) Марга-
рита Симонян коментира с ирония призива на аналитич-
ния център "Европейски ценности" на някои руски медии
да се отказва акредитация.

В началото на декември тази организация публикува
доклад, в който основно призовава европейските страни
да не смятат каналите Sputnik и RT за представители на
"свободната преса".

Представителите на аналитичния център предложиха да
се отказва достъп до пресконференции на руските медии.

"Чешката кантора "Европейски ценности" публикува док-
лад, в който призовава да се отказва акредитация на
медиите Sputnik и RT, защото не сме били "свободна пре-
са". Кантората получава пари като дарения, включително
и от британското външно министерство и американското
посолство в Прага. Преди две години тези хора публику-
ваха списък с нашите гости в ефира и ги нарекоха "полез-
ни идиоти". След публикацията абсолютно нищо не си слу-
чи", написа Симонян в "Телеграм-канал".

Аналитичният център "Европейски ценности" е основан в
Чехия през 2005 г. Неговите представители твърдят, че
целта на тяхната дейност е "защита на либералната де-
мокрация". През октомври 2017 г. организацията публику-
ва списък с имената на 2327 американски, британски и
европейски политици, дипломати и военни, които някога
са били гости в ефира на RT. В списъка са включени
Доналд Тръмп, Джон Маккейн и Борис Джонсън.

В доклада, със заглавие "Кремълска платформа за "по-
лезни идиоти" на Запад", се твърди, че списъкът е съста-
вен за посочване на тези, които "предоставят името и ав-
торитета си на канала", който авторите обвиняват в стре-
меж да "подкопае основите на демокрацията"./"Русия днес"/

Руският Дядо Мраз от Ве-
лики Устюг и Санта Клаус от
финландската Лапландия,
който на финландски е Йоу-
лупуки, си размениха позд-
равления недалеч от Виборг.
Срещата стана на 18 декем-
ври на приграничната тери-
тория, съединяваща руския
автомобилен пропускателен
пункт "Брусничное" и финлан-
дския "Нуйамаа". По инфор-
мация на пресслужбата на
Виборгската митница среща-
та е продължила около 45
минути. Детски творчески
колективи от Русия и Фин-
ландия изнесли представе-
ния, а след това децата и
двамата вълшебници се хва-
нали на хоровод.

Дядо Мраз дарил финлан-
дските деца със сладки по-
даръци, а Йоулупуки - рус-
ките деца. Руският Дядо
Мраз подарил на финландс-

Канцлерът на ФРГ Ангела
Меркел се изказа срещу сан-
кциите на САЩ по отношение
на руския тръбопровод "Се-
верен потонк-2". Те могат не-
гативно да се отразят на пре-
говорите по газа между РФ и
Украйна, смята Меркел.

"Не сме против екстерито-
ралните санкции", подчерта
Меркел, цитирана от РИА

ÈÄÈË ïîäãîòâÿ â Àôãàíèñòàí ïëàöäàðì
çà íàõëóâàíå â Öåíòðàëíà Àçèÿ

Съвета за сигурност на РФ
Николай Патрушев. Той напра-
ви заявлението си на многос-
транна среща на секретарите
на съветите за сигурност и на
съветниците по национална си-
гурност, посветена на пробле-

мите в Афганистан.
Той добави, че в Северен

Афганистан вече са разпо-
ложени повече от две хиля-
ди терористи. Крайната цел
на екстремистите, по думи-
те на Патрушев, е създава-

нето на т.нар. Велик Хора-
сан, включващ териториите
на Афганистан и страните от
Централна Азия.

Патрушев също така доба-
ви, че приоритетни цели на
терористите, съгласно налич-

ните данни, могат да станат
"обекти от ключовата инфрас-
труктура, силови ведомства
и дипломатически представи-
телства, а също така и чуж-
дестранни граждани".

/"Русия днес"/

 Президентът на Украйна
Владимир Зеленски подписа
закона за продължаване до
края на 2020 година на за-
кона "За особения ред на са-
моуправление в отделни ра-
йони на Донецка и Луганска
области". Радата прие този
закон на извънредно засе-
дание на 12 декември.
Фракцията на пропрезиден-
тската партия "Слуга на на-
рода", коментирайки необхо-
димостта от продължаване
на закона, заяви, че "него-
вото приемане означава при-
вързаност към мирния път
за решаване на проблемите
на Донбас, която демонст-
рира президентът Владимир
Зеленски по време на сре-
щата с Нормандската чет-
ворка".

Подписаният от Зеленски
закон съществува от 18 ок-
томври 2014 година и дейст-
вието му неведнъж е било
продължавано, като крайни-
ят срок е бил 31 декември
2019 г. Документът предвиж-
да положенията за особения
статут да влязат в сила след
провеждане на демократич-
ни избори на неподконтрол-
ните на Киев територии на
Донбас. Съгласно Минските
споразумения в Украйна
трябва да се направи конс-
титуционна реформа, според
която на постоянна основа

да се утвърди статутът на
самоуправление на Донбас.
Това обаче до ден днешен не
е станало.

В комюникето след среща-
та на Нормандската четвор-
ка се казва, че Украйна е
съгласна с постоянния осо-
бен статут на региона.

На съвместен брифинг с
държавния глава на Луганс-
ката народна република
(ЛНР) Леонид Пасечник, дър-
жавният глава на Донецката
народна република (ДНР) Де-
нис Пушилин заяви: "За жи-
телите на Донбас не се про-
мени нищо с идването на но-
вата власт в Киев. Полити-
ката на Порошенко, основа-
на на пълно безразличие
към съдбата на милиони хо-
ра и имаща за цел да реин-
тегрира само територията,
сега на практика се продъл-
жава от Зеленски и екипа
му".

Въпросът за урегулиране
на ситуацията в Донбас се
обсъжда, включително и по
време на срещите в Минск
на контактната група, която
от септември 2014 година
прие вече три документа,
регламентиращи стъпките за
деескалация на конфликта.
Но и след споразуменията за
примирие между страните в
конфликта, престрелките
продължават. /"Русия днес"/

Ìåðêåë å ïðîòèâ ñàíêöèèòå çà "Ñåâåðåí ïîòîê-2"
"Новости". Във вторник аме-
риканските сенатори утвър-
диха проект за рекорден во-
енен бюджет от 738 млрд.
долара, в който са предви-
дени разходи, свързани със
санкциите против участници-
те в изграждането на газоп-
ровода "Северен поток-2".
Санкциите ще засегнат фир-
мите, които полагат тръби-

те, ако не прекратят дей-
ността си.

Същевременно агенция
Bloomberg съобщи, че САЩ
признават безсмислеността
на санкциите срещу газоп-
ровода. Вашингтон осъзна-
ва невъзможността да поп-
речи на завършването на
"Северен поток-2".

/"Русия днес"/

Äÿäî Ìðàç è Éîóëóïóêè ñå ñðåùíàõà íà ãðàíèöàòà

кия си събрат герб на ви-
борската община, направен
от шоколад.

Когато срещата приключи-
ла, Дядо Мраз пресякъл гра-
ницата и отишъл на гости при
Йоулупуки. В Лапеенрант

двамата участвали в праз-
нични мероприятия.

Традиционните срещи на
двамата вълшебници се про-
веждат от 2011 година по
идея на град Виборг.

/"Русия днес"/

Доц.д-р Илиана Владова

При тържественото откри-
ване на Педагогическия  фо-
рум на преподавателите-ру-
систи на тема "Филологичес-
кие и социокультурные проб-
лемы русистики" в Руския
културно-информационен
център на 14 декември ви-
цепрезидентът на МАПРЯЛ
проф. С.А.Кузнецов връчи на
доц.д-р Тодор Минчев медал
"Пушкин" за изключителен
принос в разпространение-
то на руския език и култура
в България. Той бе удостоен
от Президиума на МАПРЯЛ
с тази най-висока награда.

Òîäîð Ìèí÷åâ áå óäîñòîåí ñ ìåäàë "À. Ñ. Ïóøêèí"
На 10 ноември 2019 г. доц.

д-р Тодор Минчев навърши
95 години. Свързал съдбата
си с Русия и руската култура
още в младежка възраст, той
оставя забележителни следи
в областта на русистиката.
Дълги години преподава рус-
ки език във Висшия инсти-
тут по архитектура и строи-
телство (сега Университет за
архитектура, строителство и
геодезия), като минава през
различни ръководни постове:
ръководител на катедра,
зам.-ректор и др.

Огромни са заслугите на
доц. Минчев в областта на
лингводидактиката и лекси-

кографията. Той е автор на
много учебници и учебни по-
собия по руски език, специ-
ализирани руско-български
речници в областта на стро-
ителството и архитектурата.
Значителен е и неговият при-
нос в преводното дело на
България.

Доц. Минчев е един от съз-
дателите на Дружеството на
русистите в България и негов
главен секретар от 1967 до
1978 г. Като такъв той участ-
ва в създаването на МАПРЯЛ
през 1967 г. Доц. Тодор Мин-
чев е завоювал заслуженото
признание на българската и
на руската научна общност.

Едно от приоритетните
направления в националния
проект "Наука" е увеличава-
нето на дела на младите уче-
ни към 2024 г. до 50,1% от
броя на всички руски изс-
ледователи. При това днес
по данни на Росстат този по-
казател е по-висок от оста-
налите възрастови категории
и през 2018 година е 43,9%.

Íàó÷íàòà ñðåäà
â Ðóñèÿ ñå
ïîäìëàäÿâà

Порталът "Бъдещето на Ру-
сия. Национални проекти"
публикува подробна диагра-
ма, посветена на възрастта
и пола на младите учени в
Русия.

Според данните, като се
започне от 2010 година, де-
лът на учените на възраст
до 39 години е бил 35,5% от
всички изследователи, а
през 2016 година този по-
казател е вече 43,3%, през
2017 - 43,9% и на това ниво
се запазва и през 2018 го-
дина. Същевременно се уве-
личава и броят на жените
изследователи - 14 ,4%

/2010 г./ от всички млади
учени, през 2016 г. - 16,5%,
а през 2017 г. този показа-
тел е значително увеличен
до 16,6%, но през 2018 г.
се връща отново към резул-
тата от 2016 г.

Както уточнява зам.-на-
чалникът на управлението по
статистика на образование-
то, науката и иновациите на
Росстат Тамара Ратникова,
вземани са данни само за
щатни сътрудници, без уче-
ните, които са работили по
договор и по съвместителс-
тво. Тази статистика се пра-
ви отделно. /"Русия днес"/
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На финалната за годината
есенна сесия на Държавна-
та дума гостува премиерът
на РФ Дмитрий Медведев.
Той отбеляза, че тази годи-
на Думата плодотворно е по-
работила по законопроекти-
те заедно с правителство-

Това е третата версия на
изданието, по повод на кое-
то създателите на книгата
се шегуват, че в килограм и
половина са събрани раз-
мисли по темата за бъде-
щето. Прогнозата за профе-
сиите през 2035 година е
създадена въз основа на
разработената в Русия ме-
тодика Ski l l  Technology
Foresight, която е получила
международно признание и
се използва в съвместните
проекти с Международната
организация на труда. Кни-
гата е направена като сбор-
ник с производствени раз-
кази, обединени от една ге-
роиня - тийнейджърка. От
2020 година тя попада в

Ìåäâåäåâ å äîâîëåí îò äèàëîãà ñ äåïóòàòèòå
Лидери на фракции и депутати получиха награди

то. Медведев подчерта, че
диалогът е станал много по-
наситен и уважителен. Пре-
миерът започна изказване-
то си с шега - били го пока-
нили на предновогодишното
заседание като Дядо Мраз.
Донякъде е така, защото

Медведев дойде с "подаръ-
ци" - връчи награди на на-
родните представители. С
медал "Столипин" разни сте-
пени бяха отличени лидери-
те на ЛДПР Владимир Жи-
риновски и на КПРФ Гена-
дий Зюганов, депутатите
Григорий Балихин, Михаил
Емелянов, Надежда Макси-
мова, Михаил Тарасенко и
Валентина Терешкова. Реди-
ца депутати бяха отличени
от Министерския съвет с
благодарности и грамоти.

Дмитрий Медведев позд-
рави депутатите с настъп-
ващата Нова година и спо-
дели оценката си за рабо-
тата на Долната камара на
парламента. Той уточни, че

Â Ìîñêâà ïðåäñòàâèõà "Àòëàñ íà íîâèòå ïðîôåñèè"

Космосът ще е на мода в бъде-
щето

2035-а и се опитва да раз-
бере какви професии ще бъ-
дат актуални в бъдещето.

Ръководителят на проек-
та Дмитрий Судаков пояс-
ни, че в това трето издание
са включени 342 професии
на бъдещето в 27 отрасъла
- от металургията и добива
на полезни изкопаеми до ме-
дицината, медиаразвлечени-
ята и фешън индустрията.
Сред най-екзотичните про-
фесии например е IT-еван-
гелист, което всъщност оз-
начава специалист, който ще
прокарва новите решения в
консервативно настроените
групи от населението по от-
ношение на напредничави-
те технологии.

А задачите на дизайнера
по обогатяване на храна са
да пресмята полезните ком-
поненти в храната, да из-
вежда най-лесно усвояеми-
те формули и да следи до-
бавките да не влияят на вку-
совите качества на храна-
та.

На мода ще е Космосът,
но вместо да избират про-
фесията космонавт, децата
ще се насочват към профе-
сии като инженер по про-
карване на пътища в Кос-
моса, космогеолог, мени-
джър в сферата на космо-
туризма, чистач на косми-
чески боклук.

Според създателите на
атласа има професии, кои-

ли и области. Това е мени-
джър по впечатления, тре-
ньор на творчески състоя-
ния и оптимизатор на ког-
нитивните усилия (способ-
ността на обучаемия да раз-
бира и открива смисъла от
извършването на определе-
ни дейности) на персонала.
Пиарът, творчеството и
щурмът на мозъка не се от-
менят!

Атласът ще е безплатно
достъпен в електронен ва-
риант на сайта www.
atlas100.ru от 2020 година.
Той е направен за сегашни-
те  ученици и по думите на
създателите е неофициален
списък на професиите на
бъдещето. Всъщност, това
са изказвания за бъдеще-
то, което ние градим заед-
но, резюмират създателите.

В четвъртък в Москва се
състоя станалата вече тра-
диционна "Голяма прескон-
ференция" на Владимир Пу-
тин. Това бе 15-та по ред
среща на президента с
представители на руските и
чуждестранните медии. Ин-
тересът към тези прескон-
ференции от година на го-
дина нарастват и от някол-
ко стотин участници в нача-
лото достигна близо 1900
души. От тях само няколко
десетки - около 50, успяват
да озвучат на място своите
въпроси. Путин отговаря на
тях в продължение на 3-4
часа. Рекорд бе поставен
преди 11 години, когато
пресконференцията продъл-
жи близо пет часа. Всички
незададени въпроси се пре-
дават в писмен вид в пре-
зидентската администрация
и нито един не остава без
отговор. Диапазонът на
проблемите, които те зася-
гат, е огромен - от вътреш-
нополитически, икономичес-
ки, социални, културни до
геополитически.

През последните месеци
в Русия се води широк об-
ществен диалог за необхо-
димостта от промени в Ос-
новния закон на държава-
та. Журналистите се инте-
ресуваха дали президентът
смята, че такива изменения
са назрели. "Конституцията
е жив инструмент и трябва
да съответства на развити-

Áëèçî 2000 äóøè - î÷è â î÷è ñ ïðåçèäåíòà
В Москва се състоя традиционната
"Голяма пресконференция"
на Владимир Путин

ето на обществото, но да се
променя нейната основна
част или да се приема нов
документ не е нужно", зая-
ви Путин. За засилване ро-
лята на парламента и раз-
ширяване на неговите пъл-
номощия, фиксирани в кон-
ституцията, настояват реди-
ца непарламентарни партии,
които в момента са над 50.
Това говори за реална по-
литическа конкуренция в
страната, смята Путин и до-
бави, че всяка промяна в
основния закон трябва да
става много внимателно и
деликатно.

Засегнати бяха пътищата
за засилване интеграционни-
те процеси между страните
от ОНД и ЕврАзЕС и още по-
тясното сближаване между
Русия и Беларус. Не остана
без внимание решаването на
конфликта в Украйна и бъ-
дещето на руско-украински-
те отношения. Путин за по-
реден път подчерта, че ня-
ма алтернатива на Мински-
те споразумения за умирот-
воряването на тази страна
и изрази съжаление, че
властите в Киев не желаят
да ги изпълняват. Той посо-
чи също, че Западът само
на думи подкрепя Украйна,
но на практика целенасоче-
но прави всичко възможно
за ограбване на нейните на-
ционални ресурси.

Американски журналисти
се интересуваха от мнение-

то на руския лидер за бъ-
дещето на отношенията
между двете страни и спа-
сяването на остатъците от
договорите, гарантиращи
международната сигурност.
Кампанията, която Демок-
ратическата партия поведе
срещу Доналд Тръмп от пър-
вия ден на неговото прези-
дентство, има изключител-
но вътрешен характер, но
се отразява негативно на
руско-американските отно-
шения, смята Путин. Той из-
брои всички инициативи, ко-
ито Русия предлага за за-
пазване на стратегически-
те договори, укрепващи си-
гурността в света, и на кои-
то Вашингтон не реагира и
фактически води към тяхно-
то пълно разрушаване и до
опасни рискове за цялата

планета.
Представителите на китай-

ските медии питаха за пер-
спективите пред развитие-
то на двустранните отноше-
ния. Според руския прези-
дент сегашното равнище на
сътрудничество между Ки-
тай и Русия във всички сфе-
ри е безпрецедентно висо-
ко, но като най-важен той
изтъкна факта на установи-
лата се атмосфера на изк-
лючително взаимно доверие
между страните и съвпаде-
ние на позициите по основ-
ните важни глобални проб-
леми на съвременния свят.

Редица въпроси бяха
свързани с предстоящите
чествания на Победата във
Великата отечествена вой-
на и с опитите историята да
бъде фалшифицирана. Путин

нарече недопустима и про-
ява на върховен цинизъм ре-
золюцията на Европарла-
мента за приравняване ви-
ната на Третия райх и Съ-
ветския съюз в разпалване
на войната.

Путин засегна и стъпки-
те, които държавата предп-
риема за опазване на окол-
ната среда, за развитието
на Сибир, за решаване на
демографската криза, за
имиграцията от бившите съ-
ветски републики, за сис-
темата на здравеопазване и
образование. Не останаха
незасегнати и въпросите,
свързани с развитието на
модерните технологии и из-
куствения интелект.

(До завършване на броя
пресконференцията все още
продължаваше)

са били приети и са влезли
в сила 449 федерални зако-
на, от които почти полови-
ната са били внесени от
правителството. Като "доб-
ри и конструктивни" преми-
ерът определи взаимоотно-
шенията с Думата, като под-
черта, че в диалога и дис-
кусиите са участвали всич-
ки фракции. От своя стра-
на министрите са започна-
ли много по-отговорно да се
подготвят за редовните от-
чети пред Думата. Като ця-
ло това помага за приема-
нето на качествени закони.

Медведев напомни, че
през тази година е започ-
нала реализацията на наци-
оналните проекти и много

важна е законодателната
подкрепа. "Трябва обаче да
се преодолява определена
инерция", смята Медведев.

Премиерът разчита, че
през идната година изпълне-
нието на стратегическите за-
дачи ще бъде много по-ус-
пешно, включително и защо-
то депутатите са усъвършен-
ствали работата по бюджет-
ните разходи. А това означа-
ва, че парите ще стигат вече
по-оперативно до регионите.

Времето лети бързо, от-
беляза Медведев - Думата
работи вече 3,5 години, и
посъветва депутатите да из-
ползват периода до края на
работата си за благото на
страната.

то ще станат най-търсени
при това във всички отрас-
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В Политехническия музей в Москва бе отк-
рита изложбата "Руссо-Балт. Първият. Леген-
дарният". Тук може да се види единствената
запазена кола "Руссо-Балт" отпреди рево-
люцията и да се научи нейната история. Тя
започва през 1908 година, когато в Руско-
Балтийския вагонен завод в Рига се появя-
ва първият автомобилен отдел. Първият се-
риен автомобил слиза от конвейера през
1909 г. "Руссо-Балт" не отстъпва по нищо
на чуждестранните модели нито по скорост,
нито по надеждност. Това е първият автомо-
бил, който се изкачва до върха на Везувий.
Руските коли неведнъж стават победители в
международни ралита. Производството на
"Руссо-Балт" спира през първите година на съветската власт. В света е запазен само един
екземпляр - "Руссо-БалтК12/20", произведен през 1911 г. Именно той е изложен в Поли-
техническия музей. Там могат да се видят и други редки коли от началото на ХХ век като
Peugeot Bebe BP-1 и Bugatti Type 57.

На централния площад "Ле-
нин" на град Чита се строи
леденото  градче "Рождествен-
ски приключения". В него ще
има замък, лабиринт, приказ-
ни фигури, пързалки за мал-
ки и големи. Градчето се гра-
ди от професионални худож-
ници от Иркутск и Чита. В
градчето ще се влиза през
новогодишна порта с цифрите 2020. Когато е напълно готово леденото градче ще грейне
в различни цветове. То ще бъде открито на 25 декември.

Членове на издирвателно-спасителния отряд "Спасатель" се облякоха в одежди на Дядо
Мраз и Санта Клаус и участваха в заключителната част на скалната тренировка в нацио-
налния парк "Столбы" в Красноярския край

Един от най-популярни-
те зимни курорти в Си-
бир е Шерегеш в Каме-
ровска област. Всяка го-
дина ски сезонът съби-
ра повече от 1 милион
любители на ските. На
територията на курорта
са разположени 69 хо-
тела, 25 ски трасета с
обща дължина около 45
км и 16 лифта. Властите
на Кузбас разчитат, че
към 2025 година турис-
тите в Горна Шория ще
са вече до 2,2 милиона
годишно. Благодарение
на обилния сняг сезо-
нът тук продължава от
ноември до май месец.
Шерегеш е прекрасен
за отдих и през остана-
лата част от годината
благодарение на прек-
расната природа.

На 13 декември на терито-
рията на Бородинското лес-
ничейство в Можайски град-
ски окръг на Подмосковието
бе отсечена главната ново-
годишна елха на страната.
Красавицата е на 90 години,
висока е 25 метра, размахът
на клоните й е 6 м. В лесни-
чейството бяха организира-
ни новогодишен панаири и
театрализирани представле-
ния. На 15 декември със спе-
циален автовлак с водач Дя-
до Мраз и с полицейски екс-
корт елхата потегли към Москва. В Кремъл тя влезе на 18 декември през Спаската порта
под звуците на Кремълския часовник. Традицията новогодишната елха да се доставя в
столицата от Московския регион идва от времената на Петър І. Празникът около главната
новогодишна елха на страната ще се състои в Кремъл на 26 декември. В него ще участват
около 6 хиляди деца от цялата страна.

На 14 декември
в Минск стотици
Санта Клауси, Дя-
до Мразовци,
Снежанки, Мисис
Санта, джуджета
и други нового-
дишни персона-
жи участваха в
надбягване в
Парка на победа-
та. Всеки може-
ше да избере
една от петте
дистанции - 1,5
км 3 км, 5 км, 10
км или 15 км. За
децата дистанци-
ята бе 500 м.
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В
 сряда американският
Конгрес не само обсъ-
ди неминуемия импий-

чмънт на президента Доналд
Тръмп, но и разгледа евен-
туални нови антируски сан-
кции. Комитетът по външна
политика на Сената на САЩ
одобри отдавна анонсирани-
те "санкции от ада". А коми-
тетът по външна политика
на Камарата на представи-
телите реши да удари "рус-
ката клептокрация" с нов за-
конопроект със звучно наз-
вание.

Срещу мошениците
и крадците
Звучните абревиатури на

законопроекти и закони е
една от фирмените черти на
американския политически
процес. Законопроектът за
помощ на деца, влезли не-
легално в САЩ с родители-
те си, се нарича DREAM Act
(закон Мечта). А законът за
разширяване на пълномощи-
ята на държавните органи
по надзора на гражданите,
приет след 11 септември
2001 г. - USA PATRIOT Act. И
неотдавнашният законопро-
ект, насочен към противо-
действие на "руската и дру-
га чуждестранна клептокра-
тия", получи абревиатурата
CROOK, което може да се
преведе като мошеник.
Именно той беше обсъждан
и приет в сряда от Комите-
та по външна политика на
Камарата на представители-
те. "Прекалено дълго Путин
и други политици и олигар-
си действаха безнаказано и
вкъщи и в чужбина", заяви
съавторът на инициативата
Бил Китинг. Той отбеляза, че
корупционери и клептокра-
ти има не само в Русия и
задачата на САЩ е да хвър-
ли светлина върху тяхната
пагубна дейност.

В текста на законопроек-
та се казва, че "авторитар-
ни лидери на чужди държа-
ви злоупотребяват с власт,
за да крадат имущество от
държавните институции и да
се обогатяват за сметка на
икономическото развитие на
своите страни, както и да
използват корупцията като
стратегически инструмент
за удържане на властта и
подкопаването на демокра-

Ïðåçèäåíòúò íà Õúðâàòèÿ
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По време на срещата си с избиратели хърватският пре-
зидент Колинда Грабар-Китарович произнесе реч на фо-
на на съвместна фотография с Владимир Путин. Откъс от
речта публикува в своя Туитър журналистът Дмитрий
Смирнов.

По време на срещата с избиратели в Осиек Граба-
Китарович обеща на хърватите заплата от осем хиляди
евро на месец.

Държавната избирателна комисия на републиката ут-
върди 11 кандидати за поста на президента. Първият тур
на президентските избори в Хърватия ще бъде на 22
декември. Ако никой от 11-те кандидати не набере пове-
че от половината гласове на избирателите, на 5 януари
следващата година ще има второ гласуване.

Действията на админист-
рацията на президента на
САЩ Доналд Тръмп по от-
ношение на Анкара заради
покупката на руските зенит-
ни ракетни системи С-400
"Триумф", предизвикаха от-
ветна реакция на турските
власти. В резултат амери-
канските Военновъздушни
сили бяха настойчиво помо-
лени да напуснат турската
база Инджирлик.

Икономическите санкции,
въведени от Вашингтон, до-
ведоха до факта, че прези-
дентът на Турция Реджеп Та-
ип Ердоган лиши САЩ от
правото да експлоатират во-
енното летище Инджирлик.
В тази база се намира и
американско ядрено оръ-
жие.

Досега няма никакви ко-
ментари от Пентагона, но
стана известно, че първите
военнотранспортни самоле-
ти на американските ВВС
са започнали да извозват
оборудване и имущество на

Àìåðèêà äðúíêà... àáðåâèàòóðè
Законодателите в САЩ одобриха две антируски санкции
тичните институции в чуж-
бина". Естествено, това под-
копаване вреди на САЩ и
подпомага терористи и
престъпници, както и затор-
мозява световния икономи-
чески ръст. Всичко това
ставало чрез нелегални
транзакции, използване на
фирми еднодневки, натруп-
ване на офшорни богатства
и участие в глобалната си-
ва икономика.

"Правителството на Вла-
димир Путин е водещ модел
на този вид чуждестранни
клептократични системи,
който използва корупцията
за размиване на демокра-
тичното управление вътре в
страната и дискредитация-
та му в чужбина като така
укрепва своето авторитар-
но управление", се казва в
законопроекта. От гледна
точка на авторите на доку-
мента Русия използва отк-
раднати пари за придоби-
ване на ключови ресурси на
други страни. Целта е да
получи монополен контрол
над един или друг сектор от
икономиката, както и влия-
ние върху политическите
партии. Както се отбелязва
в документа, Москва дори
директно спонсорира обявя-
ващите се в неин интерес
политически обединения.

Какви заплахи от Русия
и нейните съюзници
виждат САЩ
За да противодействат на

режима, който във Вашинг-
тон смятат за клептокра-
тичен, законодателите пред-
лагат първо, към Държав-
ния департамент да бъде
създаден фонд за антикоруп-
ционни действия, който тряб-
ва да помогне на други стра-
ни, "важни от гледна точка
на интересите на САЩ", да
се борят с корупцията и да
дават препоръки за използ-
ване на фонда за антикоруп-
ционни действия. CROOK act
беше приет заедно с десет
други законопроекти. При

това не беше определена да-
та за разглеждане от пъл-
ния състав на Камарата на
представителите.

Адският закон
В сряда Комитетът по

външна политика на Сената
одобри друг законопроект -
"Акт за защита на американ-
ската сигурност от агресия-
та на Кремъл 2019", който
според един от авторите -
сенатора Линдзи Греъм,
трябва да помогне срещу Ру-
сия да бъдат въведени "сан-
кции от ада". Въпреки лип-
сата на звучна абревиату-
ра, този законопроект е
значително по-мащабен от
CROOK act - той предвиж-
да не само обединяване на
всички ограничения в еди-
нен санкционен режим, но
и противодействие на опи-
тите да бъдат изведени САЩ
от НАТО и отпор на киберп-
рестъпниците.

"Недоволството от добро-
волния паралич на президен-
та Тръмп пред лицето на
кремълската агресия достиг-
на критична точка в Конг-
реса. Действията на Путин
не бива да се търпят и це-
ната на нашето бездействие
постоянно расте: в Сирия
продължава хуманитарната
катастрофа, расте полити-
ческата нестабилност, бях-
ме свидетели на похищение
на украински моряци и прев-
земане на кораби, върви

процес на постоянно разми-
ване на международните
норми. Става все по-ясно -
Москва ще продължи натис-
ка, докато не срещне дос-
тойна съпротива", заяви се-
наторът Робърт Менендес,
един от авторите на зако-
нопроекта.

Документът започва с об-
ръщение към президента
Тръмп, от когото се изиск-
ва да обезопаси САЩ от на-
месата на Русия и други
държави, както и се призо-
вава Руската федерация да
върне Крим на Украйна, да
се откаже от подкрепата за
проруските сили в Източна
Украйна, да прекрати "оку-
пацията на териториите на
Грузия и Молдова", както и
да престане да подкрепя
президента на Сирия Башар
Асад.

В документа също така са
предвидени и стъпки за въз-
препятстване на излизането
на САЩ от НАТО - в част-
ност на президента да бъде
забранено да харчи пари за
излизане от Северноатлан-
тическия алианс без разре-
шението на Конгреса.

Особено внимание беше
отделено на санкциите сре-
щу Русия - президентът се
задължава да въведе огра-
ничения на сделката със су-
веренния държавен дълг на
Руската федерация със
срок на погасяване над 14
дни, да въведе санкции сре-
щу руски проекти извън пре-

делите на страната и техни-
те инвеститори, срещу ли-
ца, занимаващи се с коруп-
ция "в интерес на руския
президент", подкрепящи ки-
берпрестъпността и намеса-
та в демократичните проце-
си. На ограничения също та-
ка са подложени лица, по-
магащи на Русия да разра-
ботва нефтени находища
чрез предоставяне на услу-
ги и стоки с пазарна стой-
ност над 1 млн. долара и
инвестиращи в енергийни
проекти в чужбина, подкре-
пяни от Русия.

Освен всичко това се
предлага в държавния де-
партамент да бъде създа-
ден офис по въпросите на
киберпространството и
цифровата икономика, запи-
сано е изискването "да се
окаже въздействия на рус-
ките власти", за да прекра-
тят да пречат на ООН и на
Организацията за забрана
на химическите оръжия да
разследват случаи на изпол-
зване на химическо оръжие.
Има и предложение да бъ-
де разгледан въпросът за
признаването на Русия за
държава, която е спонсор
на тероризма.

Засегнати са и второсте-
пенни въпроси, свързани с
Русия. В отделни проекти е
обявена програма за огра-
ничаване на възможността
на Русия да използва "чер-
вени ордери" на Интерпол
за преследване на свои по-
литически противници, про-
дължаване на мораториума
за внос в САЩ на уран от
Русия от 2020 г. до 2030 г.,
разследване на убийството
на руския политик Борис
Немцов и установяване на
финансовото състояние на
Владимир Путин, членовете
на неговото семейство и
"близките му олигарси".

Законопроектът е приет
със 17 гласа за и 5 против,
като всички противници са
републиканци. Датата на
следващата стъпка - гласу-
ване от целия състав на Се-
ната, не беше определена.

ßäðåíîòî îðúæèå îò Èíäæèðëèê ñå ïðåìåñòâà
â Ïðèáàëòèêà?

американската армия. По
непотвърдени данни се ева-
куира и ядреното оръжие,
което ще бъде разположе-
но в прибалтийските стра-
ни, твърди изданието Free
News.

Според информация от ре-
сурси, които следят авиоп-
ревозите, американските
военнотранспортни самоле-
ти наистина са започнали да
изпълняват рейсове от ави-

обазата Инджирлик в посо-
ка Европа. Според експер-
ти Ердоган може да попре-
чи на американските воен-
ни да изнесат ядреното оръ-
жие, от което сериозно се
опасяват във Вашингтон. Из-
вестно е също така, че ре-
дица лидери на европейски
страни са се отказали да
приемат на своя територия
американско ядрено оръ-
жие.

В авиационната база Инджирлик се забелязва засилен трафик на
американски военнотранспортни самолети
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Матеуш Пискорски*

Полското правителство
традиционно, макар и безус-
пешно, се стреми да реали-
зира своя геополитически и
геоикономически проект, из-
вестен като "Междуморие-
то" или "Триморието", насо-
чен срещу Русия. При това,
от няколко години насам,
Варшава се опитва да прив-
лече към този формат на
сътрудничество и държави-
те от Балканския регион, ка-
то в началото усилията бя-
ха насочени най-вече към
по-тясното взаимодействие
с Хърватска, а напоследък
в центъра на полското вни-
мание се оказва Румъния.

Както е известно, за пър-
ви път проектът за създа-
ване на конфедерация на
държавите, разположени в
Централна и Източна Евро-
па е лансиран след края на
Първата световна война от
водача на възродената Пол-
ска държава маршал Юзеф
Пилсудски (той пръв сключ-
ва договор с Хитлер в на-
чалото на 1934 г. и предла-
га заедно да нападнат Съ-
ветския съюз - бел. ред).
Според неговата идея, "Меж-
думорието" е трябвало да
включва Полша, Украйна,
Беларус, Литва, Латвия, Ес-
тония, Молдова, Унгария, Ру-
мъния, Югославия, Чехосло-
вакия и, евентуално, Фин-
ландия. Тоест, да покрива
значително пространство от
Черно и Адриатическо до
Балтийско море, като целта
на създаването й е да се
избегне влиянието на Гер-
мания и Русия над държа-
вите от Централна Европа.
В своя съвременен вариант
този проект беше актуали-
зиран след разпадането на
Съветския съюз през 1991.
По онова време, някои по-
литически партии от Украй-
на, Беларус и Полша раз-
работваха идеята за т.нар.
Балтийско-Черноморска об-
щност.

На практика Румъния на-
ред с Полша и постсъветс-
ките държави от Прибалти-
ка, са смятани за важна
част от т.нар. източен фланг
на НАТО в Централна и Из-
точна Европа. За Варшава
се оказва много по-лесно да

*Авторът е полски политик,
бивш депутат в Сейма, поли-
толог, университетски препо-
давател и създател на партия
"Смяна". След като участва ка-
то наблюдател на референду-
ма в Крим и публикува в меди-
ите поредица от статии сре-
щу русофобската истерия в
Полша и цяла Европа, през май
2016 г. той бе арестуван по
настояване на ЦРУ с обвине-
ние в шпионаж и три години
по-късно бе пуснат под гаран-
ция. Срещу него обаче все още
се води следствие

Èçòî÷åí ôðîíò ïðåç òðè ìîðåòà
България
попада в
периферията
на регионални
обединения.
И слава богу

Широкият източен фронт по плана "Междуморие" и неговият автор Пилсудски

Конференция на страните участнички в инициативата "Триморие" и "Букурещката девятка"

работи с Букурещ, отколко-
то с другите страни от ре-
гиона. За това стана дума и
на състоялата се на 28 но-
ември т.г. в полския Сейм
конференция, чиито органи-
затори бяха Центърът за из-
точни изследвания във Вар-
шава (OSW) и букурещкият
Център за нова стратегия
(NSC). Тя беше подкрепена
и от зам.-председателя на
полския парламент Ришард
Терлецки от управляващата
в страната партия "Право и
справедливост" (PiS). Учас-
тниците акцентираха върху
специфичното значение на
Централна Европа от глед-
на точка на "укрепването на
трансатлантическите връз-
ки", както се изрази румън-
ският посланик в Полша
Овидиу Дранга, и изразиха
подкрепата си за установя-
ване на по-тесни отношения
между т.нар. "Нова Европа"

бено посочи Инициативата
"Трите морета", "Букурещка-
та девятка" и триъгълника
Варшава-Букурещ-Анкара.

Сред участниците в кон-
ференцията бяха бившият
румънски външен министър
Лазар Команеску, предста-
вители на външните минис-
терства и генералните ща-
бове на двете страни, как-
то и депутати от парламен-
тарните групи на PiS и
"Гражданската коалиция",
както и от Румънската со-
циалдемократическа партия.
Показателно е, че модера-
тор на дискусията беше То-
маш Сакевич, главен редак-
тор на проправителствения
вестник Gazeta Polska, из-
вестен с твърдите си анти-
руски позиции.

Същевременно скромният
интерес към конференция-
та нагледно демонстрира, че
опитите за създаване на

ро обратното, французите
се опасяват от евентуална-
та поява на проамериканс-
ки блок на държави от т.нар.
"Нова Европа". Това стана
ясно, когато Франция на
практика наложи вето на
приемането на Албания и
Северна Македония в ЕС.
Освен това, изглежда, че
френският президент Ема-
нюел Макрон сериозно об-
мисля варианта за преза-
реждане на отношенията с
Русия.

Би могло да се каже, че
Германия на свой ред съу-
мя да реализира основната
си геополитическа задача, а
именно създаването на соб-
ствена икономическа зона
Mitteleuropa (Средна Евро-
па), отчитайки структурата
на стокооборота в региона
и зависимостта на страни-
те в него от икономическо
сътрудничество с Берлин.

не за приоритетите на сво-
ята външна - включително
и източна, политика.

Цялата тази група държа-
ви може да се раздели на
две части, като не е изклю-
чено в бъдеще те да фор-
мират и два отделни блока.
Първият, който условно мо-
же да се нарече "войнствен"
и който представлява инте-
ресите на САЩ в региона,
включва Полша, Румъния и
балтийските постсъветски
държави. Естествено, Вар-
шава претендира за лидер-
ство в него, но и румънците
имат своите амбиции.

Що се отнася до Австрия,
в геополитически план, тя е
свързана по-скоро с Герма-
ния, макар че има и собст-
вени интереси в Западните
Балкани. Унгария, Словакия,
Чехия и Словения пък са
склонни към балансиран и
мултивекторен подход в сво-
ята външна политика. Оста-
ва висящ въпросът за вън-
шнополитическата и страте-
гическа ориентация на Хър-
ватска и България, но тук,
по ред географски причини,
е преждевременно да се го-
вори за пълноценното им
участие в регионалните ини-
циативи.

"Букурещката девятка", ко-
ято играе ролята на плат-
форма за диалог на държа-
вите от източния фланг на
НАТО и включва Румъния,
България, Чехия, Унгария,
Словакия, Полша, Естония,
Латвия и Литва, представ-
лява по-скоро временен тех-
нически формат, отколкото
интеграционен блок. За то-
ва, че създаването на "де-
вятката" всъщност е опит за
формиране на група, подк-
репяща американската по-
литика в региона, свидетел-
ства и фактът, че на съве-
щанията на министрите на
отбрана на страните член-
ки - напук на дипломатичес-
кия протокол, присъстват и
служители на Пентагона.
Най-малко трима участници
в този формат - Унгария,
Словакия и Чехия - на прак-
тика не са особено заинте-
ресовани той да продължи
да съществува.

Ако погледнем и към дру-
гата поредна "площадка за
консултации" с участието на
Румъния и Полша - триъгъл-
ника Варшава-Букурещ-Ан-
кара, той на практика вече
не съществува. Причината е,
че междувременно векторът
на турската външна полити-
ка съществено се промени.
Неслучайно напоследък пол-
ските правителствени сре-
ди представят Турция едва
ли не като "член на вражес-
кия алианс, в който участ-
ват Русия и Иран".

При това положение ос-
тава форматът на северния
фланг на НАТО, в лицето на
Полша, и на южния, в лице-
то на Румъния. В действи-
телност обаче, това само по
себе си съвсем не е доста-
тъчно, за да се говори се-
риозно за някакво страте-
гическо полско-румънско
партньорство.

(geopolitica.eu)

и САЩ. Именно тази гледна
точка беше в основата на
изказването на Терлецки и
на заключителната преско-
ференция.

Спирайки се на необходи-
мостта от задълбочаване на
полско-румънското сътруд-
ничество, той подчерта, че
то е необходимо, като се
имат предвид съществува-
щите заплахи. "Имам пред-
вид Украйна, Грузия и ситу-
ацията в Молдова, т.е. всич-
ко, което е свързано с неп-
редсказуемата политика на
Русия", каза той. Според
Терлецки "Румъния е много
важен участник във всички
проекти за сътрудничество
в Централна и Източна Ев-
ропа", като сред тях той осо-

проамерикански структури
за регионална интеграция в
Централна и Източна Евро-
па са обречени на провал.
Ако анализираме всички
инициативи от този тип, ще
видим, че в повечето слу-
чаи те се лансират именно
от Полша, но истинският им
вдъхновител е Вашингтон.
Както изглежда обаче, днес
САЩ са концентрирали вни-
манието си върху други
проблеми на международна-
та политика.

За разлика от периода
между двете световни вой-
ни, Париж например, не де-
монстрира никакъв интерес
към задълбочаване на сът-
рудничеството в региона на
Централна Европа. По-ско-

Великобритания пък се са-
моотстрани от играта Цент-
рално-Източна Европа, осо-
бено в хода на Брекзит.

Колкото до инициативата
"Триморие", която е своеоб-
разна еманация на проекта
за "Междуморие" и цели да
установи регионален диалог
и да стимулира сътрудничес-
твото между Австрия, Бъл-
гария, Хърватска, Чехия, Ес-
тония, Литва, Латвия, Румъ-
ния, Словакия, Словения,
Унгария и Полша, след осъ-
ществените от 2016 г. насам
няколко срещи на върха,
нейната реализация на прак-
тика е замряла. А причина-
та за това е, че участници-
те в инициативата имат съ-
вършено различно разбира-
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29 октября 2019 года ми-
ровое сообщество отмети-
ло 90-летие со дня рожде-
ния академика Примакова.
Торжества по этому поводу
прошли не только в столи-
це России, но и в болгарс-
кой столице.

На вечере его памяти,
состоявшемся 1 ноября
2019 года в Российском ку-
льтурно-информационном
центре в Софии, были пред-
ставлены книга "Наш При-
маков", фильм и выставка.

В продолжение чествова-
ния знакового политика сов-
ременности 12-13 декабря
2019 года в Софии прошла
Международная научная
конференция "Примаковские
чтения София - 2019" на те-
му "Политическое лидерст-
во в многополярном мире",
организованная Форумом
"Болгария-Россия", Институ-
том мировой экономики и
международных отношений
им. Евгения Примакова РАН,
Институтом лидерства при
Университете библиотекове-
дения и информационных
технологий - София, при под-
держке Посольства РФ в
Болгарии.

"С большим волнением я
приступаю к открытию это-
го высокого болгарско-рос-
сийского научного форума.
Наша ответственность вели-
ка как из-за серьезности
темы "Лидерство в многопо-
лярном мире", так и из-за
памяти нашего дорогого уму
и сердцу патрона научной
конференции академика
Е.М. Примакова", - сказала
проф. Светлана Шаренкова
во вступительном слове.

Гостей и организаторов
приветствовал зам. предсе-
датель Народного Собрания
Болгарии Кристиан Вигенин.

Свое уважение к конфе-
ренции выразили вице-пре-
зидент РБ Илиана Йотова,
вице-премьер-министр и
министр обороны РБ Кра-
симир Каракачанов, вице-
президент РБ (2012-2017)
д-р. Маргарита Попова.

Посол России в Болгарии
Анатолий Макаров в своем
выступлении отметил:
"…Прошло не так много лет,
и сегодня о концепции мно-
гополярного мира, вектор
которой был задан именно
Е.М. Примаковым, уже все-
рьез и во весь голос рас-
суждают как о единственно
приемлемой форме мирно-
го, равноправного и взаи-
мовыгодного сосуществова-
ния многочисленных стран и
народов".

Акад.  Евгений Примаков
был посмертно удостоен
награды "Лидер государст-
венник" - 2019, которую
ежегодно в Болгарии при-
суждает Институт лидерст-
ва при УниБИТ. Одним из

„Ïðèìàêîâñêèå ÷òåíèÿ“ âïåðâûå ïðîøëè â Ñîôèè

центральных моментов кон-
ференции стала церемония
ее вручения. Академик
Александр Дынкин принял
награду.  Собравшиеся поч-
тили память Е.М. Примако-
ва минутой молчания на фо-
не песни "Любе". Как отме-
тил акад. Дынкин, Евгений
Максимович любил жизнь
во всех проявлениях.

"Важно и знаково, что мы
завершаем Год Примакова
в Софии. Мы с министром
Лавровым объявили 2019
год - Годом Примакова на

Мюнхенской конференции.
Примаковские чтения (их
прошло 5) обрели междуна-
родное значение",- начал
свое выступление акад. А.А.
Дынкин в рамках первой
сессии по теме: "Вызовы,
стоящие перед лидерством
в условиях многополярного
мира". В рамках первой сес-
сии по теме "Вызовы, стоя-
щие перед лидерством в ус-
ловиях многополярного ми-
ра акад. Александр Дынкин
выступил с докладом "Тран-
сформация мирового поряд-

ка и Россия".
Вице-президент РБ (2012-

2017) Маргарита Попова ос-
ветила в своем выступле-
нии "Некоторые аспекты
конституционного лидерства
в условиях глобализации",
член-кор. БАН Васил Про-
данов (институт философии
и социологии БАН - тему
"Лидерство в многополяр-
ном мире деглобализации,
дигитальные войны и диги-
тальные железные зана-
весы". Генерал армии, Ге-
рой России В. Трубников

рассказал о "Современных
вызовах и угрозах безопас-
ности государства",

В ходе второй сессии на
тему "Европейский Союз -
перспективы развития. Бал-
канский вектор" выступили
проф. докт. воен. наук вице-
адмирал в отставке Эмил
Люцканов из УниБИТ, посол
В. Радомирски,  канд. полит.
наук В. Павлова и их колле-
ги из ИМЭМО - докт. полит.
наук Н. Арбатова, канд. ист.
наук Юрий Квашнин и др.

Еще по теме на стр. 14

Открытие "Примаковских чтений - София 2019" : В. Трубников, А. Макаров, К. Вигенин, С. Шаренкова, А. Дынкин, С. Денчев (слева направо)

Участники обсуждали политическое лидерство в многополярном мире

Во второй день работы в здании Университета библиотековедения и информационных технологий выступили генерал армии В. Трубников,
докт. полит. наук Н. Арбатова, канд. ист. наук Юрий Квашнин, а также ученые, преподаватели и аспиранты УниБИТ
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Из всех поступающих в ре-
дакцию газеты писем мы
выбрали несколько содержа-
щих вопросы о наследовании,
поскольку все больше россий-
ских граждан приобретают
недвижимое имущество в
Болгарии и выражают бес-
покойство, что процедура
наследования затруднит их
родственников. На вопросы
Лидии Шереметьевой отве-
чает адвокат Антоанета
Янчева, в настоящее время
заместитель губернатора
Благоевградской области.

- Адвокат Янчева, про-
комментируйте пожалуйс-
та какими законами регу-
лируются правоотноше-
ния российских граждан
при получении наследства
в Болгарии?

- Поскольку речь идет об
иностранных гражданах, то
есть это отношения с меж-
дународным элементом,
здесь применимы положения
Кодекса международного час-
тного права (КМЧП), соглас-
но которому правопреемст-
во движимого имущества ре-
гулируется законом страны,
в которой умерший имел
свое обычное место житель-
ства на момент его смерти
(см. Глава 9, ст. 89, пункт 1).
По пункту 2 того же положе-
ния правопреемство недви-
жимого имущества регулиру-
ется законодательством госу-
дарства, в котором недвижи-
мость находится. Законом
также регулируется круг и
порядок наследников в соот-
ветствии сос т. 91, пункт 2
КМЧП. В соответствии с по-
ложениями с т. 48, п. 7
(КМЧП) - местом жительства
физического лица считается
место, в котором он прожи-
вает преимущественно.

- Какие шаги нужно
предпринять, чтобы оста-
вить недвижимость в Бол-
гарии в наследство родс-
твенникам?

- Наследование может
быть по закону и по заве-
щанию. Согласно болгарско-
му Закону о наследовании,
наследниками первой оче-
реди являются дети и пере-
живший супруг, при этом де-
ти умершего наследуют рав-
ные части, а супруг насле-
дует часть, равную частям
каждого ребенка.

Если наследование по за-
вещанию, то оно может быть
составлено собственноруч-
но или через нотариуса.
Собственноручное завеща-

Право имеем

Ïîëó÷åíèå ðîññèéñêèìè ãðàæäàíàìè
íàñëåäñòâà â Áîëãàðèè

Антоанета Янчева

ние может храниться у за-
вещателя, у третьего лица
или у нотариуса. Если вы
решаете оставить недвижи-
мость в Болгарии кому-ли-
бо по завещанию, то лучше
обратиться к юристу для
составления документа в
надлежащей форме, предус-
мотренной болгарским за-
конодательством о наследо-
вании, чтобы завещание ста-
ло действительным. После
смерти наследодателя нас-
ледники должны подать за-
явление нотариусу об от-
крытии завещания.

Необходимо иметь ввиду
то, что закон воспрещает
завещательными распоря-
жениями лишать обязатель-
ной доли в наследстве ва-
ших прямых наследников. То
есть, если в завещании не
упомянуты прямые наслед-
ники, то они могут в судеб-
ном порядке потребовать
восстановить их права на
собственность и завещание
будет отменено. Поэтому,
если наследодатель хочет
исключить одного или нес-
кольких прямых наследни-
ков, то во избежание су-
дебных тяжб, лучше еще при

жизни распорядиться нахо-
дящейся в собственности
недвижимостью, оформив
дарственную или акт купли-
продажи.

Если дарение совершает-
ся между родителями и де-
тьми, то местный налог на
приобретение недвижимос-
ти не уплачивается. Так же
как в российском законо-
дательстве, в болгарском
законе у дарителя есть юри-
дическая возможность сде-
лать это при определенных
условиях - при условии, нап-
ример пожизненного содер-
жания и сохранении пожиз-
ненного права на пользова-
ние недвижимостью и т.д.

- Как российские граж-
дане могут получить нас-
ледство?

- В случае получения
наследства есть две юриди-
ческие возможности удосто-
верить приобретенную соб-
ственность на данную нед-
вижимость. Первая из них
предусматривает подачу
наследниками декларации о
принятом наследства в от-
деле "Местные налоги и
сборы" соответствующего
муниципалитета по месту на-

хождения недвижимости.
Декларацию следует подать
в шестимесячный срок по
адресу указанному в нота-
риальном акте или ином до-
кументе о собственности
наследодателя. Для этой це-
ли необходимо заполнить
декларацию по форме, к ней
нужно приложить документ
о собственности наследода-
теля (нотариальный акт),
удостоверение о наследни-
ках, удостоверение об отка-
зе от наследства (если кто-
то из наследников заявил
подобный отказ). Перед по-
дачей декларации в соответ-
ствующее налоговое учреж-
дение наследникам необхо-
димо зарегистрироваться в
Агентстве по вписываниям в
реестре "Булстат", так как
согласно Закону о реестре
"Булстат" это надлежит сде-
лать любому иностранному
гражданину, который приоб-
рел недвижимость в Респуб-
лике Болгария.

- Вот тут возникает бо-
льшая проблема с получе-
нием удостоверения о нас-
ледниках. В консульских
учреждениях Российской
Федерации отказывают в
выдаче такого удостовере-
ния, мотивируя тем, что
аналога такого документа
в России нет. Как посту-
пать наследникам?

- Да, действительно так. В
Болгарии рассматривались
такие казусы. В одном из них
мэрия г. Карнобат отказала
в выдаче удостверения о нас-
ледниках на основании того,
что у умершего наследодате-
ля не было болгарского граж-
данства и он не был заре-
гистрирован в мэрии. Дейст-
вительно в Указе №РД-02-20-
6/24.02.2012 в статье 10,
пункт 1, указано, что Свиде-
тельство о наследниках выда-
ется только лицам, которые
на дату их смерти являются
зачисленными в реестр на-
селения и на их имя выдано
свидетельство о смерти. В
тех случаях, когда в реестре
населения не содержится
всей информации, необходи-
мой для выдачи удостовере-
ния, официальный документ

выдается компетентными ор-
ганами государства, гражда-
нином которого является со-
ответствующее лицо. В зако-
не о личных документах пре-
дусматривается, что всем
продолжительно пребываю-
щим иностранцам присваива-
ются ЕНЧ и они пользуются
всеми правами, за исключе-
нием тех, для которых тре-
буется болгарское граждан-
ство. Наличие у наследода-
теля ЕНЧ в соответствии со
статьей 16, пункт 4 Болгарс-
кого закона о личных доку-
ментах, ЕНЧ однозначно иден-
тифицирует долгосрочное
прибывание иностранца в
Республике Болгария. Умер-
ший наследодатель имел та-
кой номер, но не был внесен
муниципальной администра-
цией в реестр. Поэтому суд
решил, что отказ админист-
ративного органа выдать
удостверения о наследниках
является незаконным.

Вторая возможность для
наследников предусматрива-
ет составление и выдачу Кон-
статирующего нотариально-
го акта о праве собствен-
ности на недвижимость. Этот
акт составляется у соответ-
ствующего по компетенции
нотариуса в Районном суде
по месту нахождения недви-
жимости и является т.н. "ак-
том о правопреемстве". Этот
документ не дает больше
прав наследникам по срав-
нению с обычной процеду-
рой по декларированию нас-
ледства, а нотариус лишь
констатирует правопреемни-
ков - владельцев недвижи-
мости по наследству. После
составления и совершения
этого акта владелец снова
обязан подать декларацию в
соответствующее налоговое
учреждение, а также заре-
гистрироваться по Булстату.

9 декабря в г. Русе в фойе До-
ходного здания Генеральный консул
А.Ю. Громов торжественно открыл
выставку, посвященную 140-летию
установления дипломатических от-
ношений между Россией и Болгари-
ей. Мероприятие было организова-
но Генконсульством России в Русе
при поддержке мэра общины Русе
П. Милкова и директора ОП "Русе-
Арт" М. Савова.

На открытии присутствовали мэры
и представители из администраций
общин Русенского консулького окру-
га, губернатор Плевенской области
М. Петров, представители бизнеса,
руководители и члены русофильских
организаций, представители раз-
личных муниципальных учреждений.

Приветственное слово сказал и
мэр общины Русе П. Милков.

В рамках мероприятия состоялось
награждение учеников из средней
школы европейских языков имени
Святого Кирила-Константина Фило-
софа г. Русе за участие в элект-
ронной викторине "Игнатьевская ин-
теллектуальная игра". Конкурс был
организован Фондом "Устойчивое

развитие Болгарии" и Представите-
льством Россотрудничества в Бол-
гарии (Российский культурно-ин-
формационный центр в Софии). По
результатам проверки работ все 3
поощрительные награды завоевали

17 декабря у Памятника-костницы погиб-
шим советским солдатам на Центральном
кладбище Варны прошла церемония за-
бора горсти земли в рамках Международ-
ной акции "Дорога памяти", посвящённой
предстоящему празднованию 75-летия Ве-
ликой Победы. В мероприятии приняли
участие Генеральный консул В.А.Климанов,
помощник военного атташе Посольства
России в Болгарии подполк. А.А.Бражник, за-
меститель мэра Варны П.Маринова, пред-
ставители ВМС Болгарии, дипломаты Ген-
консульства, ветераны

ученики из школы г. Русе. Другие 3
ученика получили благодарственн-
ые письма. Свою награду за подго-
товку учеников получил и учитель
истории Г. Симеонов.

Фото: Евгений Станимиров
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Страницу подготовил Влади Владков

Бывший депутат Верховной
Рады Алексей Журавко за-
явил, что проклинает 2014
год, в котором на Украине
произошла смена власти и
референдум о выходе
Крыма из состава страны,
заявил он на своем YouTube-
канале.

"Я проклинаю 2014 год! Я
проклинаю бандеровскую
власть Украины, как вчераш-
нюю, так и сегодняшнюю!
Которая разрушает, уничто-
жает и не оставляет на сво-
ем пути ничего", - заявил он
в описании к видео.

Также экс-депутат восхи-
тился видом Крымского
моста с высоты птичьего по-
лета в ночном тумане.
"Смотрю я на это видео,
восхищаюсь, радуюсь! Такой
красоты я еще не видел. Яр-
кий свет, как свет радуги,
указывает путь по автома-
гистрали и железной доро-

Ýêñ-äåïóòàò Ðàäû âîñõèòèëñÿ Êðûìñêèì ìîñòîì
è ïðîêëÿë 2014 ãîä

Кримский мост

ге, соединяя Крым с мате-
риком", - пишет Журавко.

Он отметил, что на полу-
остров могли бы ходить ук-
раинские поезда, в Крым
могла бы поступать вода из
Днепра, а Россия и Украи-
на совместно могли бы пос-
троить мост через Керчен-
ский пролив.

"Сколько бы вместе мы
смогли сделать хорошего,
доброго, полезного для на-
ших народов. Из Одессы
напрямую идут грузы, через
Крым в Сочи. А херсонцы
садятся на прямой скорый
поезд "Ласточка", ехать на
отдых в Крым. Вот это моя
мечта!", - написал экс-де-
путат, призвав остановить
"проклятую войну".

Мост через Керченский
пролив соединил полуостров
Крым и Краснодарский
край, его длина - 19 кило-
метров, он стал самым про-

тяженным в России. Мост
построен за счет федераль-
ного бюджета, его общая
стоимость составила почти
228 миллиардов рублей. Ав-
томобильную часть моста от-
крыли 15 мая 2018 года,
движение легковых машин и
автобусов запустили на сле-
дующий день.

Крым вошел в состав Рос-
сии в 2014 году после ре-
ферендума, на котором бо-
льшинство жителей полуос-
трова поддержали это ре-

шение. Украина считает эту
территорию аннексирован-
ной и обвиняет Москву в на-
рушении норм и принципов
международного права. Рос-
сийские власти опроверга-
ют эти обвинения.

В конце 2013-го и начале
2014 года по Украине про-
катились антиправительст-
венные акции протеста, по-
лучившие название Майдан
(Евромайдан). Их итогом
стала смена власти в стра-
не, в результате вооружен-

ного противостояния протес-
тующих с силовиками погиб-
ли 106 человек. Экс-прези-
дент Украины Виктор Яну-
кович и несколько бывших
министров покинули терри-
торию страны. После этого
Вооруженные силы Украины
начали силовую операцию на
востоке страны против сил
самопровозглашенных До-
нецкой и Луганской на-
родных республик, которые
объявили о выходе из сос-
тава Украины.

Министр внутренних дел
Эстонии и один из лидеров
Консервативной народной
партии (EKRE) Март Хель-
ме пояснил свои высказы-
вания в адрес нового пра-
вительства Финляндии, со-
общает Delfi.

По словам Хельме, его
скандальное заявление от-
ражало только его личную
позицию, которая является
следствием мировоззрения
EKRE. Он отметил, что его
слова не нужно связывать
с позицией эстонского пра-
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Санна Марин

вительства, добавив, что
"стабильность доброго сот-
рудничества и дружеских

связей между Эстонией и
Финляндией" не вызывает у
него сомнений.

Заявление Хельме, о ко-
тором идет речь, прозвуча-
ло накануне в эфире ради-
останции TRE Raadio. Глава
эстонского МВД, комменти-
руя назначение в Финлян-
дии левого правительства,
вспомнил цитату российско-
го революционера Владими-
ра Ленина о том, что "каж-
дая кухарка способна управ-
лять государством".

Поводом для этого стало

прошлое нового финского
премьер-министра Санны
Марин, которая начинала
свою карьеру как кассир.
По мнению Хельме, это го-
ворит о том, что пришедшие
к власти социалисты "отча-
янно пытаются ликвидиро-
вать финское государство,
сделать из Финляндии сво-
его рода европровинцию".

Марин, отвечая на критику
Хельме, на своей странице в
Twitter написала, что гордит-
ся тем, что в Финляндии де-
ти из бедных семей могут за-

нять высокие посты, получив
качественное образование.

Ранее парламент Финлян-
дии одобрил назначение
премьер-министром 34-лет-
ней Санны Марин. Ее под-
держала коалиция левых
партий. Марин стала самым
молодым премьером не то-
лько в Финляндии, но и в
мире. В ее кабинете минис-
тров - семь мужчин и две-
надцать женщин. Женщины
также возглавляют четыре
из пяти правящих партий в
парламенте страны.

В минувшее воскресение фанаты Райо Валье-
кано сорвали матч Сегунды против Альбасете,
оскорбляя украинского форварда Романа Зозу-
лю. С чего все началось.

Конфликт фанатов Райо Вальекано и Романа
Зозули - прямое сведение того, что фраза "фут-
бол вне политики" в корне неправильна. Ульт-
рас мадридской команды, известны своими ле-
ворадикальными взглядами, считают украинца
нацистом из-за поддержки украинской армии,
оскорбляя его вот уже в течение трех лет. Как
все началось?

Летом 2016 года Зозуля покинул умирающий
из-за долгов Днепр и перебрался в Бетис, где
так и не сумел вытеснить из основы ветерана
Рубена Кастро. Клуб из Севильи решил отдать
футболиста в аренду до конца сезона 2016/17,
и выбор пал на представителя Сегунды Райо
Вальекано.

Когда Роман уже подписал арендное соглаше-
ние, местные ультрас прибыли на тренировоч-
ную базу, где выразили открытый протест про-
тив его перехода. Был вывешен баннер "Валье-
кас не для нацистов", также досталось и руко-
водству Райо. Как итог, аренда сорвалась, а до-
говор уже подписан, из-за чего украинец не смог
выходить на поле до конца сезона. Почему же
человек, поддерживающий армию своей страны,
стал нацистом для приверженцев социализма?

Дело в том, что фанаты Райо Вальекано ока-
зывали помощь сепаратистам "ЛДНР", о чем они
сказали напрямую Роману Зозуле. Позже ульт-
рас харьковского Металлиста подтвердили ин-
формацию, связавшись с представителями фа-
натского движения мадридского Реала - одного
из главных врагов Райо и сторонников полка
Азов (болельщики "бланкос" не раз вывешивали
баннер с эмблемой добровольческого батальо-
на). Более того, некоторые члены Буканерос
(ультрас Райо) даже воевали на стороне неп-
ризнанных республик. Летом игрока подписал
Альбасете, чьи ультрас не придерживаются
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левых взглядов. Но леворадикальные фанаты
других клубов поддержали Райо и также начали
скандировать оскорбительные заряды в адрес
Зозули, даже желая ему смерти ("отличились
фанаты Осасуны").  Но это было лишь начало.

В 2019 году лидер левой испанской партии
Подемос Пабло Иглесиас выразил открытую неп-
риязнь к Роману, также обвинив его в нацизме
и расизме.

"Разумно было бы, если бы в Германии наня-
ли футболиста, который имеет татуировку со
свастикой, а также делает нацистский жест?
Когда мы говорим о Зозуле, мы не говорим о
футболисте с определенными идеологическими
взглядами, мы говорим о неонацисте. Мы гово-
рим о расизме, который наносит футболу ог-
ромный вред. Вот почему, я думаю, фанаты Ра-
йо Вальекано подали пример демократической
приверженности", - цитирует Иглесиаса Marca.

Украинец получил поддержку от клуба, боле-
льщиков, профсоюза футболистов в Испании.
Также он подал в суд на Иглесиаса.

"Совет директоров и вся семья Альбасете хо-
чет выразить слова поддержки Роману Зозуле.
Его поведение за 12 месяцев в нашем клубе
было примером для всех. Он настоящий при-
мер в раздевалке, он поддерживает наши соци-
альные проекты, которые организовывает Аль-
басете с целью создания более справедливого
и равноправного общества. Альбасете готов
представить футболисту свои юридические ус-
луги, если они будут нужны для защиты своей

Зозуля и Райо Вальекано -
история конфликта

чести, которую гарантирует конституция", - го-
ворится на официальном сайте Альбасете.

В следующий раз жареным запахло, когда Зо-
зуля был включен в заявку команды на выезд-
ной матч против Райо в минувшие выходные.
Форвард вышел в старте, а реакция фанатов
хозяев была ожидаема. Выкрики "Е**ный на-
цист" и жуткий свист сопровождали его весь
первый тайм. Как итог, Альбасете отказался
выходить на второй тайм, а сам Зозуля плакал
в раздевалке.

На инцидент тут же впервые отреагировала и
украинская власть. МИД Украины обратил вни-
мание на штампы российской пропаганды в ре-
чевках Буканерос, также свою поддержку выра-
зил президент Владимир Зеленский.

"Роман Зозуля, тебя поддерживает не только
твоя команда, тебя поддерживает вся Украина!
Ты не только классный футболист, ты настоя-
щий патриот, который любит свою страну и по-
могает нашим военным. Мы с тобой! Жму ру-
ку!", - написал Зеленский в своем профиле в
Инстаграм.

"Позорные оскорбления со стороны т.н. боле-
льщиков являются не только надуманными и бе-
зосновательными, но и созвучными со штампа-
ми российской пропаганды. Любить свою стра-
ну и переживать за ее судьбу - естественная
черта сознательного гражданина в цивилизован-
ном мире", - заявили в МИД Украины.
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Двадцать лет тому назад,
в обеденное время послед-
него дня уходящего года, все
суетились в преддверие Но-
вого года. Праздник должен
был быть уникальным - раз
в 1000 лет - всем миром
ожидали Миллениума. Одна-
ко, все вышло иначе. Ничто
не предвещало такого обо-
рота событий.

31 декабря 1999 г. в 12.00
часов по московскому вре-
мени Борис Николаевич
Ельцин объявил об отставке
с поста президента. Экс-
перты и политики, которые
работали вместе с первым
президентом, называют этот
поступок мужественным и
беспрецедентным в истории
России, но при этом неко-
торые из них считают реше-
ние запоздалым. Несмотря
на то, что Ельцин ушел на
пике сложного положения
страны, аналитики отмечают
его заслуги, в том числе,
создание Конституции, хотя
и вспоминают крупные по-
ражения на международной
арене.

Ельцин пояснил, что ухо-
дит "не по состоянию здоро-
вья, а по совокупности всех
проблем", и попросил про-
щения у граждан России. Ис-
полняющим обязанности
президента был назначен
председатель правительства
Владимир Путин, который
сразу же после заявления
Ельцина о собственной отс-
тавке обратился с новогод-
ним обращением к гражда-
нам. Путин в тот же день под-
писал указ, гарантирующий
первому президенту защиту
от судебного преследования,
а также значительные мате-
риальные льготы ему и се-
мье.

Уже после отставки Борис
Николаевич описал в своей
книге "Президентский мара-
фон", как принималось это
решение. О его решении уйти
с поста до срока изначально
не знал никто, кроме пре-
мьер-министра Путина, пер-
вый разговор с которым на
эту тему состоялся 14 декаб-
ря. Однако о том, что первый
президент России уйдет со
своего поста именно 31 де-
кабря, на тот момент не знал
и Путин. Первыми, кого Ель-
цин в своем окружении пос-
тавил в известность, стали
глава администрации Алек-
сандр Волошин и бывший гла-
ва Валентин Юмашев - а поз-
же зять Ельцина.

Вдова экс-президента На-
ина Ельцина, спустя неско-
лько лет рассказала, что она
узнала об этом решении ут-
ром 31 декабря 1999 г., пред
тем как Ельцин уехал в
Кремль. "Сказал в прихожей,
перед тем, как сесть в ма-
шину. Я кинулась ему на
шею, обрадовалась. Еле
сдержала слезы. А в 12 дня,
когда уже он выступил с те-
леобращением, вся наша се-
мья узнала. И у всех у нас
реакция была одна - ра-
дость. Мы все за эти почти
десять лет, с 91-го по 99-й
год, безмерно устали", - со-
общила она.

По ее словам, толчком к
такому шагу могли стать ре-
зультаты выборов в Госдуму
третьего созыва, на которых
новая партия "Единство", ко-
торую поддержал Путин, по-
казала хороший результат.
Видимо поэтому, как пред-
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Ельцин сделал
свой выбор и
31 декабря
1999 г. подал
в отставку

Страницу подготвила
Светлана Михова

полагает вдова президента,
Ельцин решил, что настало
время уступить дорогу ново-
му лидеру, и ушел.

По мнению доцента ка-
федры гуманитарных дисцип-
лин ФГУ РАНХиГС Сергея
Беспалова, отставка Ельци-
на - политически блестящий
ход, потому что по состоя-
нию на конец 1999 г. победа

Владимира Путина, который
на тот момент занимал пост
председателя правительства,
на президентских выборах
была уже наиболее вероят-
на. Хотя ему противостоял
достаточно сильный блок Ев-
гения Примакова и Юрия
Лужкова. "Своей отставкой
Ельцин сделал победу Пути-
на на президентских выбо-
рах абсолютно предопреде-
ленной", - сказал эксперт.

Беспалов отметил, что с
человеческой точки зрения
добровольный отказ от влас-
ти - очень мужественный пос-
тупок, потому что, сколько
бы ни говорили, что в пос-
ледние годы власть принад-
лежала не Ельцину, а его ок-
ружению, но все-таки все
эти люди пользовались влас-

тью ровно настолько, наско-
лько это позволял прези-
дент. "Если вообще вспом-
нить историю нашей страны,
то мы увидим, что это пос-
тупок просто беспреце-
дентный", - отметил Беспа-
лов.

Близкие к Ельцину расс-
казывали, что он очень ак-
тивно перетасовывал свое

окружение, часто заменял
одних людей другими, но
последние два-три года сво-
его пребывания у власти он
сформировал очень эффек-
тивную команду. "Просто в
условиях крайне неблагопри-
ятной экономической ситуа-
ции, с одной стороны, с дру-
гой стороны, очень низкого
рейтинга, это окружение не
могло осуществлять ре-
формы. Если говорить о пер-
вом сроке президентства Пу-
тина, с которым многие
связывают основные его дос-
тижения в экономике, то его
ближайшее окружение в то
время - это Александр Во-
лошин, Михаил Касьянов,
Владислав Сурков, то есть
все люди, которые раньше
были на соответствующей

позиции у Ельцина", - ска-
зал Беспалов.

По его мнению, многие ре-
формы по административно-
му преобразованию были
сформулированы еще в 1998-
1999 годах, просто нужно
было дождаться благопри-
ятных условий для их реали-
зации. При этом, если гово-
рить о внешней политике, то
тут было едва ли не боль-
шее количество неудач. Не-
опытность Ельцина во внеш-
ней политике дорого обош-
лась России, но здесь надо
понимать, что если бы у ру-
ля стоял более компетентный
в этих делах человек, то в
ситуации колоссального
внешнего долга, очень неб-
лагоприятной экономической
конъюнктуры, становления
российской государственнос-
ти, действовать было край-
не сложно.

Генеральный директор
Центра политической инфор-
мации Алексей Мухин отме-
тил, что отставка Ельцина
была поступком сильного че-
ловека, но это решение за-
поздало. "Отказ от верхов-

ной власти - это крайне
сильный поступок для любо-
го политика… Решение Бори-
са Ельцина можно уважать.
Другое дело, что оно запоз-
дало на три года". Он пояс-
нил, что правильным шагом
было бы, если бы Ельцин
ушел в 1996, когда популяр-
ность была утрачена, а стра-
на еще не оказалась в се-
рьезном экономическом и
политическом кризисе. Уход
Ельцина дал шанс стране на
новое развитие.

В своем обращении к
гражданам России Ельцин
признал, что в чем-то ока-
зался слишком наивным, а
некоторые проблемы были
для него чересчур сложны-
ми и попросил прощение за
несбывшиеся надежды. Ель-
цин добавил, что не должен
мешать естественному ходу
истории и еще полгода "дер-
жаться за власть, когда у
страны есть сильный чело-
век, достойный быть прези-
дентом".

Сопредседатель партии
РПР-ПАРНАС Борис Немцов,
занимавший в 1997-1998 го-
дах пост зам.-председателя
правительства, назвал абсо-
лютно правильным и мужес-
твенным поступком Ельцина,
который "хоть и любил
власть, но не цеплялся за
нее". "Очевидно, что он уже
тяжело болел, не мог в пол-
ной мере управлять на пос-
ту президента. Поэтому это,

Выбор сделан,
последние
напутствия
преемнику

конечно, правильный шаг", -
сказал Немцов.

На днях Валентин Юмашев
- тогда советник Ельцина,
дал обширное интервью те-
леведущему Владимиру Поз-
днеру. Он вспоминает, что
когда в 1996 г. Путин из
Санкт-Петербурга приехал в
Кремль на должность замес-
тителя управляющего дела-
ми президента, о нем гово-
рили: Приходит человек, ко-
торый был первым замом
бывшего мэра Санкт-Петер-
бурга Анатолия Собчака. На
нем все эти годы лежала ог-
ромная ответственность, по-
тому что Анатолий Алексан-
дрович не очень любил всю
эту хозяйственную каждо-
дневную деятельность. И это
все было на плечах у Пути-
на. "И в первое мое знаком-
ство с Путиным я понимал:
это человек, который про-
работал с Собчаком, ко-
торый понимает, как рабо-
тает огромное хозяйство,
знает, как устроена власть",
- вспоминает Юмашев.

По его словам Ельцин ви-
дел в нем человека, который
продолжит реформы, связан-
ные с рыночным путем, ко-
торым пошла Россия. "Для Бо-
риса Николаевича было важ-
но, что это человек другого
поколения. Он видел в Пути-
не человека со стержнем, ко-
торый в сложной ситуации бу-
дет принимать правильные
решения. Меняя свой харак-
тер, уничтожая свой характер,
наступая на горло собствен-
ной песне, Ельцин ушел за
полгода до президентских
выборов, потому что Путин
был ему так важен, ему была
очень важна его победа", - го-
ворит Юмашев.

До этого, в декабре 1999
г. были выборы в Думу. И те
партии, которые Путин под-
держал, они выиграли у всех.
Он поддержал "Единство", он
поддержал СПС, и проигра-
ла партия Лужкова - При-
макова (блок Отечество -
Вся Россия). "Борис Никола-
евич понял, что именно Пу-
тин победил, ни у кого не
было ощущения, что победи-
ли "Единство" и СПС. И да-
льше стоять, быть президен-
том и мешать Путину он пос-
читал невозможным - и
ушел. Этот проект был для
него как рождение своего
сына. Выстраданная исто-
рия", - объясняет Юмашев.

И дальше он вспоминает:
"Вы не представляете, как
Ельцин радовался 31 декаб-
ря 1999 г. Вроде бы для не-
го тяжелейший день: все го-
ворили, что он обожает
власть, что не может дня без
власти. Но он на полгода ра-
ньше срока уходит со свое-
го поста, чтобы Путину дать
фору против Примакова и
Лужкова, чтобы была воз-
можность с еще большей га-
рантией выиграть выборы.
Он в этот день был абсо-
лютно счастливым челове-
ком. Потому что тогда сде-
лал правильный выбор".
Выходя из Кремля, его пос-
ледние слова были: "Бере-
гите Россию!"

Прощание с кремлевс-
кой командой -

31 декабря 1999 год

Инаугорация Владимира Путина



20-26 декабря 2019
11. ЛИТЕРАТУРА

Наталия Ерменкова

"Самое устойчивое в соз-
нании - это смысл. Человек
всегда в поиске, и сам его
поиск - часть его. Для меня
тема смысла - это вопрос и
ответы всей моей жизни,
без чего невозможно необ-
ходимое для меня ощущение
гармонии и постоянства.
Предположение, что в лич-
ном опыте каждого из нас
есть общие смыслы и цели,
позволяет осознавать и при-

Александра Васильевна Очирова - государственный
и общественный деятель, поэт. Доктор философс-
ких наук, член Союза писателей РФ, член-корреспон-
дент Российской академии художеств. Член госу-
дарственной Комиссии РФ по делам ЮНЕСКО. Посол
Доброй воли ЮНЕСКО. Член Президиума Ассамблеи
народов Евразии, член Общественного совета при
ФСБ РФ. Посол Международной Торговой палаты Ве-
ликого Шелкового пути. Со-президент общероссийс-
кого движения "За сбережение народа". Председа-
тель Наблюдательного совета пенсионной Национа-
льной Ассоциации. Член Попечительского совета Меж-
дународного Центра Рерихов.

ВЕРБАЛЬНЫЙ СМЫСЛ ВСЕГО, ЧТО ЕСТЬ
Вербальный смысл всего, что есть,
Как вечный выбор для познанья.
Смотреть в окно. Потом присесть
И взглядом мерить расстоянья
От звезд до дома и потом
До горизонта от порога,
Куда мы просто не дойдем.
Нас соблазнившая дорога
Покажет новый поворот
Как направление победы.
Когда-то просто повезет,
Чтобы никто не шел по следу.
И из кустов не испугал,
Когда мы слушаем дыханье
Земных естественных начал.
И пусть не станет наказаньем
Что нас родные предадут -
И подведут слова и нервы.
И вот тогда ты станешь первым,
Соединивши мысль и труд.

СМУТНОЕ ВРЕМЯ
Кровосмешение на стыке у времён,
Разрушивших способность повторенья
Первоначальных кодов и сторон,
Сгоревших в лабиринтах вырожденья.
Развратом переполненная власть,
И ненасытный хаос потребленья -
Как безымянность сгинуть и пропасть,
Но без надежд на помощь и спасенье.
Остановились мысли в головах,
Уставших от невежества и споров
О жизни, ощущаемой как страх
В холодных и немытых коридорах.
А по живым ступеням бытия,
Прогнувшихся от тяжести столетий
Гуськом спешили к Богу божьи дети,
В своих веках сгубившие себя…
Почувствовать, подумать, посмотреть -
Как мир хорош, наполненный желаньем -
Цветущая живая круговерть
И бесконечность смысла мирозданья.
Где каждый день всегда как в первый раз
Приходит к нам явлением рассвета.
Но ход времён для каждого из нас -
Всегда вопрос, без точности ответа.

ВСЕЛЕННАЯ
Может быть, мы забудем, что мы не одни
В этом мире, земном и пространствах

Вселенной,
Где условность времен, поделенных на дни,
И мой собственный смысл - как природа,

нетленный.
И махина того, что осталось дожить
Вопреки бытию, и предчувствию знанья.
Но как можно  уйти, не посмев полюбить,
Чтоб испить до конца исполненье желанья.
Новый день впереди - мне доставшийся век.
И как мир позади - день, что будет не прожит.
Где я в вечность смотрю, как другой человек,
Что когда - то не знал, что он выжить не сможет.

Ñìûñëû æèçíè è ïîýçèè
нимать все человечество и
вместе с ним весь мир, сме-
ну цивилизаций и поколений,
вечность чувств и вопросов,
на которые не всегда есть
ответы", - так рассказыва-
ет о своем поэтическом
сборнике "Смыслы" автор -
Александра Васильевна
Очирова - в интервью пос-
ле презентации книги в Мос-
кве.

Всего несколько дней на-
зад, 12 декабря, в Мрамор-
ном зале Российского куль-

турно-информационного
центра в Софии состоялась
и болгарская премьера
сборника ее стихов с вели-
колепными иллюстрациями
Зураба Церетели, изданного
Форумом "Болгария-Россия".
Это литературное событие
было связано с началом
Международной научной
конференции "Примаковские
чтения - 2019", проходившей
в Софии и участником кото-
рой была А.В.Очирова. Вот
так творческая, научная и

"державная" составляющие
жизни этой яркой неутоми-
мой россиянки привели ее
на болгарскую землю - к
нам, соотечественникам, и
к болгарским ценителям
русской литературы. Стихи
переведены известным бол-
гарским бардом, поэтом
Ивайло Димановым и поэ-
тессой Наталией Ерменко-
вой, причем, как отметила
Александра Васильевна, в
переводе музыка стиха не
только сохранена, но и по-
лучила особую окраску бла-
годаря песенности болгар-
ского языка и прекрасной
работе переводчиков. И, ко-
нечно, я как переводчик

сборника не могу не отме-
тить, что эта работа потре-
бовала полного погружения
в представленные в сбор-
нике стихи, в их "смыслы":
глубокая философия поэзии
А.В.Очировой, осмысление
масштабных событий и пов-
седневности бытия, отраже-
ние самых разных челове-
ческих чувств и эмоций -
всех аспектов жизни требу-
ет от переводчика стать
своеобразной призмой,
пропускающей через себя
то, что выразил в своих про-
изведениях автор, требует
своеобразного "со-авторст-
ва" и человеческого "со-при-
частия"…

НЕСОКРУШИМАЯ ВЕРТИКАЛЬ
На самом деле боль потерь
Нас побуждает к размышленью
О том, что есть окно и дверь
Совсем другого измеренья.
Где все по-прежнему живут,
Пока в душе ещё осталось
Хотя бы несколько минут
Как память тех, кого не стало.
Там есть такая сила дней,
Что открывает пониманье
Нетленной памяти людей
И наполняет ожиданьем
Всего, что можно совершить.
И суть последнего ухода
Придёт как новая свобода
К ответу "быть или не быть".

МОЕЙ ЛЮБИМОЙ РОДИНЕ НЕ СПИТСЯ...
Моей любимой родине не спится...
И на поля с серебряной росой
Слетали с неба юные зарницы,
И время становилось тишиной,
Где вечный смысл любви и покаянья
Знаменьем дня и прожитых веков
Летел с Земли в пространство мирозданья

ИОСИФУ ДАВЫДОВИЧУ КОБЗОНУ
Живая вечность перемен.
Нет тишины без постоянства
Внутри и вне простых систем -
Как нет у времени пространства.
Но чья - то мысль попала в плен,
Где обреченность превосходства,
И жизнь, забывшая про тлен
И про условности уродства.
Но не дойти до тех границ,

Где вечность явится мгновеньем,
И чья - то память как сюрприз,
Что сохранила удивленье.
Живая сила красоты…
С небес любуется Всевышний
Цветеньем сакуры и вишни,
Что превращается в мечты
И в бело - розовый туман,
Где новорожденное лето
Омывшись росами и светом,
Надело алый сарафан.
...И  мир как вкус, и звук, и цвет
Все изменил до восхищенья,
Где изначальность откровенья
В себе несла любовь и свет.

СЛАВЯНКА
Славянка с берега склонилась
Над убегающей водой -
И совершенством отразилась
Как ива с длинною косой,
И с темно-синими глазами,
Что отражали высь небес.
А взгляд - не выразить словами.
Нет на земле таких невест.
О, образ вечный и мгновенный,
Что отразился над водой
Как часть Земли и часть Вселенной.
Река взяла его с собой.
Славянка голову склонила
С молитвой, чтоб услышал Бог,
Чтоб берегла святая сила
Великий смысл её дорог.

НАТЮРМОРТ
Зурабу Константиновичу Церетели

На глазах сотворенное чудо:
В многоцвет превратившийся свет,
Преломившийся в стенке сосуда,
Обрамляет его силуэт.
Своевольный, живой, вездесущий,
Прилетевший из дальних миров,
Этот свет, как бессмертная сущность
Мироздания смыслов и снов.
И, сияя как жизнь и желанья,
Он как нежность цветенья весны,
Как  осенний  багрец  увяданья,
Как деревья, трава и цветы,
Как живое цветное  пространство,
Вездесущных и вечных лучей
Как мгновенная суть постоянства
В бесконечность спешивших людей.

В предисловии к книге А.Ю. Бельянинов -
Генеральный секретарь Ассамблеи народов
Евразии написал:

"Масштаб личности Александры Васильевны
Очировой огромен: поэт, философ, общест-
венный деятель, Посол доброй воли ЮНЕС-
КО, человек мира…

Но ещё более величественна её душа: чут-
кая, добрая, нежная, очень музыкальная.

Обладая бесконечной энергией, смелостью,
оригинальным мышлением и энциклопедичес-
кой эрудицией, своим творчеством Алексан-
дра Васильевна формирует особое интеллек-
туально-духовное пространство.

А сколько ещё будет ею сделано, придума-
но, проработано, осмыслено"...

А. Очирова, И. Диманов, О. Широкова и С. Шаренкова в РКИЦ на презентации, организованной Форумом "Болгария-
Россия", Посольством РФ в Болгарии, представительством Россотрудничества и Ассамблеей народов Евразии
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Отвечая на вопросы жур-
налистов акад. Дынкин, ска-
зал, что ему были интересны
выступления на конференции
болгарских коллег о полити-
ческой эволюции ситуации
на Балканах, их оценки пер-
спектив развития Европей-
ского Союза. "К примеру,
вице-адмирал Люцканов го-
ворил другими словами ве-
щи, которые идут в русле мо-
его анализа", - отметил он.
В кулуарах журналисты ата-
ковали акад. Дынкина сам-
ыми разными вопросами.

- Александр Александ-
рович, следующие Прима-
ковские чтения и глобаль-
ная мировая ситуация?
Что может произойти за
это время?

- Я думаю, что важное не-
известное - это будущие пре-
зидентские выборы 2020 го-
да в Соединенных Штатах.
Инагурация будет у них 20 ян-
варя и вот кого мы увидим
на этой инагурации 45-го или
46-го Президента. Это важ-
но. Важно также как будет
Великобритания адаптирова-
ться после брекзита. Наши
оценки говорят о том, что Ве-
ликобритания с радостью из-
бавится от избыточного ев-
ропейского регулирования и
станет частью американско-
го рынка, и Трамп с удоволь-
ствием ее интегрирует, пото-
му что это рынок с 65 млн.
платежеспособного населе-
ния. Другой вопрос - буду-
щее мировой рецессии. В
сентябре-октябре были
высказаны много панических
оценок о том, что рециссия
неизбежна. Но превентивное
синхронное снижение ставок
банками ведущих стран,

Акад. Александр Дынкин и проф. Димитр Иванов подвели итоги
"Примаковских чтений" - 2019 в Софии

включая Россию, отодвину-
ло этот период. То, что Трамп
снижает обороты в торговой
войне с Китаем -  тоже сви-
детельство того, что в Сое-
диненных Штатах оценивают
угрозу наступления мировой
рецессии до выборов. Поэ-
тому когда мы получим от-
веты на эти вопросы - будет
понятнее перспектива глоба-
льного развития. Что касает-
ся Примаковских чтений, мы
уже сегодня планируем сле-
дующие чтения на 15-16 ию-
ня 2020 года и мы там будем
обсуждать все эти вопросы.

- На данный момент пер-
спективы пессимистичны?

- Такая констатация при-
сутствует  и в Брюсселе. То,
что они так долго формиро-
вали руководящие органы
Европейского Союза нагляд-
ное подтверждение этому.
Конечно европейская интег-
рация стоит перед больши-
ми вызовами: внутренними
и внешними. Я имею в виду,

и брекзит и политику 45-го
Президента Соединенных
Штатов. Думаю, они эту
проблему будут пытаться ре-
шить, поскольку кроме Ве-
ликобритании ни одна стра-
на не заявила о намерении
совершить брекзит.

- Видите ли Вы в миро-
вой элите молодых перс-
пективных лидеров?

- Когда молодежная энер-
гетика, энергия  сочетается
с великим опытом и мудрос-
тью - это всегда замечате-
льно. Скажем, Владимир Зе-
ленский в Киеве - ему пред-
стоит большой путь, чтобы
доказать свое право на ли-
дерство. Потому что перед
ним стоит задача трансля-
ции той поддержки, которую
он получил на президентс-
ких и парламентских выбо-
рах в фактическую полити-
ку, пока ему это не очень
удается. Президент Франции
Макрон - тоже лидер новой
формации, своеобразный
символ новой волны разры-
ва со старым центром, дис-
кредитировавшим себя в
значительной степени и в Ев-
ропе, и в США".

- А как Вы прокомменти-
руете тот факт, что управ-
ляющие Европой полити-
ки не имеют детей,  может

ли их волновать будущее?
Макрон, Меркель, лидеры
ЕС…

- Никогда не думал в этой
плоскости. Но это интерес-
ное наблюдение. Но вот у
госпожи Урсулы фон дер Ля-
йен, которая возглавляет Ев-
ропейскую Комиссию семь
детей. Поэтому ваше утвер-
ждение не универсально. Что
касается госпожи Меркель,
она уже заканчивает свои
полномочия и Германия всту-
пает в достаточно сложный
турбулентный период поли-
тического транзита. Но я ду-
маю, что отсутствие детей у
госпожи Меркель отнюдь не
ослабляло ее качества по-
литического лидера Германии
в свое время.

- Специально для чита-
телей газеты "Русия днес -
России сегодня" можете
дать оценку и направление
развития сегодняшней
России?

- Один из вызовов, который
стоит сегодня перед нашей
страной - низкие темпы эко-
номического роста. Мы все
этим озабочены, ищем реше-
ния как преодолеть эту ло-
вушку низких темпов роста.
Одно из решений, которое
просматривается -  это на-
циональные проекты. Мы ожи-
даем, что они создадут усло-
вия для лучшего развития
бизнеса в России, а еще од-
на проблема, я считаю, сос-
тоит вот в чем - мы достигли
блестящих макроэкономи-
ческих показателей и сегод-
ня наша задача обратить
пристальное внимание на
микроэкономику и улучшать
условия инвестирования раз-
вития российского бизнеса,
включая малый бизнес.

"…Объединяющие лидеры
будут служить прежде все-
го своим общинам, а не сво-
им личным интересам. Пос-
кольку сама архитектура по-
ведения объединяющих ли-
деров намного сложнее, чем
у их традиционных предшес-
твенников, они оценят осо-
бую важность открытого ди-
алога с последователями и
гражданства.

Типичным примером тако-
го типа лидерства является
ученый, политик и дипломат
Евгений Примаков. Пре-
мьер-министр, министр
иностранных дел и директор
Службы внешней разведки
России, академик, который
создал научные теории о
глобальном будущем, он
всегда пользовался уваже-
нием коллег и партнеров на
протяжении нескольких по-
колений. Фактически, на
протяжении всей своей жиз-
ни Примаков был "кри-
зисным менеджером", ко-
торый вмешивался, когда
разрешение дел казалось
безнадежным. В 1990-х го-
дах Примакову удалось сох-
ранить структуры Службы
внешней разведки и Минис-
терства иностранных дел, а
затем вывести Россию из
экономического коллапса и
возможного территориаль-
ного распада.

Хотя Примаков посвятил
много лет журналистике и
науке, он не остается ни
журналистом, ни ученым в
обычном смысле этого сло-
ва. В будущем он выступа-
ет в качестве аналога аме-

Вячеслав Трубников, генерал армии, бывший директор Службы внеш-
ней разведки РФ, член совета директоров ИМЭМО: "XXI век не принес
ни спокойствия, ни повышения благосостояния, он сохранил те вызовы,
которые возникли в конце ХХ века, а сейчас, временами, они даже обос-
трились, - подчеркнул он в беседе с корреспондентом ТАСС. - Это и меж-
дународный терроризм, который существовал и продолжает существо-
вать, тем более, что появились и такие псевдогосударства типа ИГИЛ. Это
и проблема нераспространения ядерного оружия, возникающая как вызов
в результате слома устоявшихся нормальных красных линий, которые
были привычны даже для периода холодной войны. …Хочу подчеркнуть,
что для России главное - сохранение суверенитета страны, которая живет
в этом неустойчивом мире. Суверенитет - это главное. Когда его отдают
на откуп другому государству, это преступление".
Говоря о взаимоотношениях России с НАТО, Трубников подчеркнул, что
"любое приближение НАТО к российским границам - это нарушение суве-
ренитета России".  "Россия не может спокойно смотреть на появление
иностранных военных баз у своих границ, это абсолютно понятно и чет-
ко обозначено в перспективах наших отношений с НАТО - не надо приб-
лижаться к нашим границам". Комментируя допинговый скандал, Трубни-
ков заявил: "На Россию давят потому, что мы сильнее. Именно поэтому
стараются использовать и окольные методы, в том числе и спортивную
сферу. Но мы все равно выиграем, ведь мы сильнее".

риканского Киссинджера
или Бжезинского, эксперта
высокого уровня по полити-
ческим вопросам, пригла-
шенного во власть.

Возможно, именно это об-
стоятельство делает его та-
ким необходимым в годы пе-
реходного периода и за его
пределами. Горбачев рассмат-
ривает его как опытного дип-
ломата, который может дей-
ствовать в соответствии с
"новым мышлением", а Ельцин
- как "своего", Путин видит в
нем образец, на который
можно ориентироваться.

Примакова уважают во
всех лагерях, в звании гуру
международной политики и
признанного мудреца - того,
кто работал с Гамалем Аб-
дель Насером в Египте, кто
выступает против Голды Ме-
йер в Израиле, посредником
Саддама Хусейна в Ираке,

ему удается участвовать в
дискуссии о кризисе в рос-
сийско-украинских отноше-
ниях. Евгений Примаков по-
ражает двумя отличительн-
ыми чертами - замечатель-
ной стабильностью карьеры
и в то же время своим не-
типичным характером.

…Если мы до сих пор жи-
ли в "ньютоновском мире",
как утверждают традициона-
листы, вопрос выбора меж-
ду нынешним творчеством и
неопределенностью будуще-
го неизбежен и актуален, по-
тому что это путь к выжи-
ванию мира и новому качес-
твенному развитию. Наста-
ло время ускорить путь от
квантового мышления к
квантовому поведению. Это
задача новых лидеров."

Из доклада
на конференции аспирантки

Милки Петровой
и проф. Димитра Иванова

В рамках первой сессии по теме "Вызовы, стоящие перед лидерст-
вом в условиях многополярного мира" акад. Александр Дынкин высту-
пил с докладом "Трансформация мирового порядка и Россия"

Активное участие в конференции приняли преподаватели и студенты
Университета библиотековедения и информационных технологий
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О том можно ли встречать православным Новый год,
так как многие считают этот праздник языческим, а и в
это время еще идет Рождественски пост, рассказал про-
тоиерей Игорь Фомин (журнал "Фома").

" - На Новый год можно сделать два стола - постный и
обычный. Из личного опыта я знаю, что постные блюда
могут совершенно не отличаться от непостных по вкусно-
те и оригинальности. И даже превосходить их. Пусть при-
готовление двух столов будет одним из "постных" поступ-
ков, знаком смирения перед родными и друзьями.

Дело в том, что пост - это глубоко личное состояние
человека. У каждого есть своя мера поста. Если вы хоти-
те поститься строго - пожалуйста. Но относитесь с ува-
жением к тем, кто не постится. По здоровью ли, по ка-
ким-то другим причинам.

Новый год - это семейный праздник, и надо сохранить
мир, согласие. Вы вполне можете поднять бокал шампан-
ского или вина вместе с гостями. Гуляния с детьми, ката-
ние на санках - в этом нет ничего плохого. Когда бы это
ни было - Рождественским или Великим постом. Если
дети радуются, если это для них - чудо и сказка, разве
можно им отказать?

Запускаете фейерверк на Новый год - запустите и на
Рождество, а лучше - в два раза больше! Детям - весе-
лье, а вы потихоньку будете переориентировать их на бо-
лее важный праздник."

Александр Балтин

Духовный мёд добыть
сложно: требуется огромное
сосредоточение, отказ от
многого, что так привлека-
тельно для бытового, низо-
вого, обычного человека;
требуется перерастание се-
бя: как в старых готичес-
ких соборах символически
изображалось в камне:
рыцарь, стоящий над повер-
женным чёртом - высшее "я"
человека одерживает побе-
ду над суммой вожделений
и похотей.

 Духовный мёд становит-
ся вдвойне недостижим, ибо
большинство, варясь в нед-
рах бесконечной человечес-
кой плазмы, не задумыва-
ется над его существовани-
ем, а, задумавшись, не ве-
рит, что это возможно -
слишком разубеждает жизнь,
слишком высоко, как кажет-
ся большинству, громоздит-
ся бытовая башня карьеры,
ращения детей, необходи-
мости зарабатывания де-
нег…

 Какое уж тут духовное!
 И здесь книги Антония Су-

рожского могут сыграть роль
своеобразного маяка, чей
острый и тонкий луч проре-
зает глыбы тьмы, окружаю-
щей малых сих (то есть нас,
увы)…

 От чтения любой (почти
любой из них) сразу соз-
даётся сложное ощущение:
человек жил на оборотах,
или частотах, которые и
представить не просто: он
точно постоянно предстоял
перед высшим началом: не-
устанно испытывая благого-
вение, помноженное на све-

Êèïðñêèé
èåðàðõ:
Áîëüøå íåëüçÿ
îñòàâàòüñÿ
íåéòðàëüíûì

Кипрская православ-
ная церковь признает в
качестве канонического
епископа Киева только
митрополита Онуфрия
(УПЦ), по украинскому
вопросу необходимо со-
зывать Всеправославный
собор, заявил митропо-
лит Морфский Неофит
(Масурас).

Ранее к созыву все-
православного совеща-
ния для предотвращения
раскола православного
мира призвали предсто-
ятели Иерусалимской и
Албанской церквей, к
ним также присоедини-
лись несколько иерархов
Элладской церкви.

"Для канонической Цер-
кви есть только один ка-
нонический митрополит.
Кипрская церковь, и я
как митрополит Морфу,
признаем Онуфрия в ка-
честве канонического мит-
рополита Киевского", -
сказал иерарх Кипрской
церкви, слова которого
приводит православный
портал Orthodox Times.

Ранее в поддержку ка-
нонической Украинской
Православной Церкви
также выступил другой
кипрский иерарх - мит-
рополит Лимассольский
Афанасий.

Â Èâàíî-Ôðàíêîâñêîé îáëàñòè
âíîâü çàõâà÷åí õðàì ÓÏÖ

В селе Про-
бойновка Верхо-
винского района
Ивано-Фран-
ковской облас-
ти группа неиз-
вестных слома-
ла двери в Ди-
митриевский
храм Украинс-
кой Православ-
ной Церкви и
опечатала две-
ри в церковь. По информации сайта Ивано-Франковской
епархии, 15 декабря 2019 года захватчики, представившие-
ся как "воины АТО", пришли после воскресного богослуже-
ния, около 15 часов.

В марте нынешнего года при поддержке председателя
сельского совета провели собрание жителей Пробойнов-
ки, на котором было принято решение о переходе об-
щины храма канонической Церкви в подчинение ПЦУ. При
этом на собрании отсутствовали настоятель Димитриевс-
кого храма и прихожане, подлинные представители рели-
гиозной общины. Хотя зачастую собрание жителей села
отождествляют с собранием религиозной общины, это не
так, а потому принятые решения не имеют никакой юри-
дической силы. Однако это не помешало организаторам
"перехода" с протоколом собрания и соответствующими
документами обратиться в областную государственную
администрацию с просьбой перерегистрировать общину
храма, изменив юрисдикцию на ПЦУ (так называемая но-
вая Православная церковь Украины). Государственный ре-
гистратор областной администрации внес сведения в
Единый государственный реестр юридических лиц, изме-
нив полное наименование, учредительные документы и
подчинение религиозной общины Димитриевского храма.

После этого время от времени в храм приходили пред-
ставители ПЦУ с небольшим числом сторонников, оказы-
вая давление на верующих, и совершали свои служения
на храмовой территории. Теперь же при содействии
местных властей оставшаяся верной канонической Церк-
ви община Димитриевского храма вместе с настоятелем
оказалась на улице и лишена права молиться в собствен-
ном храме, сообщает служба коммуникации ОВЦС.

Как сообщалось ранее, 8 декабря т.г. в том же Верхо-
винском районе Ивано-Франковской области сторонни-
ками ПЦУ был захвачен Успенский храм Украинской Пра-
вославной Церкви в селе Гринява.

Ñîñòîÿëîñü çàñåäàíèå Àðõèåðåéñêîãî
Ñèíîäà Ðóññêîé Çàðóáåæíîé Öåðêâè

Под председательством митрополита Восточно-Американс-
кого и Нью-Йоркского Илариона в Синодальной резиденции
Первоиерарха Русской Зарубежной Церкви в Нью-Йорке
прошло заседание Архиерейского Синода Русской Правос-
лавной Церкви Заграницей.

В заседании приняли участие архиепископ Берлинский и
Германский Марк (10 декабря с.г. возведен в сан митропо-
лита), архиепископ Сан-Францисский и Западно-Американс-
кий Кирилл, архиепископ Монреальский и Канадский Гаври-
ил, архиепископ Чикагский и Средне-Американский Петр,
епископ Лондонский и Западно-Европейский Ириней, вика-
рий Австралийско-Новозеландской епархии епископ Канбер-
рский Георгий, викарий Восточно-Американской епархии епис-
коп Манхэттенский Николай.

Открывая заседание, митрополит Восточно-Американский
Иларион обратился к присутствующим с приветствованным
словом. Архипастырь пожелал собравшимся помощи Божией
в предстоящих деяниях и поздравил с наступающим празд-
ником Курской Коренной иконы Божией Матери "Знамение".

Архиереи заслушали рапорты о создании пенсионного фон-
да для духовенства, а также по административно-хозяйст-
венным, финансовым и имущественным вопросам. Более под-
робный план по созданию пенсионного фонда будет представ-
лен на юбилейном Архиерейском Соборе в июне 2020 года.
Также были заслушаны ходатайства архиереев, представив-
ших клириков и мирян своих епархий к церковным наградам.

В канун праздника Курской Коренной иконы Божией Мате-
ри "Знамение", архипастыри соборно совершили всенощное
бдение, а на следующий день - Божественную литургию в
Знаменском соборе г. Нью-Йорка. Богослужебные песнопе-
ния исполнил Синодальный хор под управлением протодиако-
на Вадима Гана.

Äóõîâíûé ì¸ä Àíòîíèÿ Ñóðîæñêîãî

товое умиление, творя Ии-
сусову молитву, оставаясь
при том живущим среди
повседневности, где труды
свои свершал с почтитель-
ной радостью.

О чём бы ни писал Су-
рожский - о вере или ве-
черне, молитве Господней,
или отрезках собственного
пути - фразы, а скорее да-
же поэтические строки веры
- текли именно духовным
мёдом: питающим и благот-
ворным.

 Его богословие не имело
никаких признаков нудного
начётничества или голово-
ломных словесных построе-
ний, расшифровка которых
приводит, как правило, к
плачевным результатам:
пустота в красивой обёртке
- его богословие дышало
живою жизнью, пульсирова-
ло неподдельной любовью к
человеку, в любом из ко-
торых был явлен брат, и
буквально звучало любовью
к Богу: той субстанцией, ка-
кая настолько закрыта от
большинства, что кажется
ирреальной.

 И вот свет, льющийся со
страниц Сурожского, убеж-
дает: это чувство естест-
венно и просто, и сделать
его своим можно вглядыва-
ясь в себя, оставаясь на ка-
кое-то время во внутренней
тишине, отвращаясь - хоть
на сколько-то - от бесконеч-
ного круга суеты и метаний,
стяжаний и житейского по-
печения.

 К тому же, большинство
книг Антония Сурожского на-
писано благородным, слов-
но от духовного света зани-
мающим сил языком: язы-
ком ясным и чётким, поэ-
тическим и возвышенным…

 Стоит вглядеться в глаза
митрополита Антония: и лиш-
ний раз убедиться, что по-
говорка - глаза есть зерка-
ло души абсолютно правди-
ва, и, попытавшись следо-
вать путём Антония, можно
увеличить свою душу, сде-
лать её большой, познать
подлинные дары духовного
мёда…

 А это ли не высшая ра-
дость - когда не цель - вся-
кого человека?
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Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 1. Кадет. 6. Сосед. 9. Епископ. 10. Трата. 11.
Львов. 12. Тарелка. 13. Днепр. 16. Вклад. 19. Труп. 20. Лион. 21.
Шнур. 22. Брат. 23. Тезис. 26. Бином. 29. Кенгуру. 32. Колба. 33.
Ревун. 34. Рубрика. 35. Изгиб. 36. Нарды.

По вертикали: 1. Катод. 2. Драже. 3. Театр. 4. Кипр. 5. Скол.
6. Сплав. 7. Ствол. 8. Довод. 14. Ныряние. 15. Попурри. 17.
Колибри. 18. Авокадо. 23. Такси. 24. Залог. 25. Скарб. 26. Буран.
27. Навар. 28. Манты. 30. Нёбо. 31. Усик.

По горизонтали: 1. Воспитанник военной школы.
6. Живёт рядом. 9. Священник. 10. "Спуск" денег.

11. Украинский город "хищников". 12. Предмет
посуды. 13. Река, на которой стоит Киев. 16.
Деньги в банке. 19. Кошмарная находка. 20. Го-
род и порт во Франции. 21. Не только телефонный,
но и бикфордов. 22. Близкий родственник. 23.
Пункт доклада. 26. Двучлен. 29. Сумчатое млеко-
питающее на фото. 32. Лабораторный стеклянный
сосуд с широким основанием и длинным горлыш-
ком. 33. "Громкая" обезьяна. 34. Заголовок раз-
дела в газете. 35. Вид деформации. 36. Настоль-
ная игра.

По вертикали: 1. Отрицательный электрод. 2.
Сорт мелких конфет. 3. Заведение, где актёр живёт
чужой жизнью. 4. Остров Афродиты. 5. Дефект
посуды. 6. Смесь из металлов. 7. Деталь огнест-
рельного оружия. 8. Аргумент. 14. Развлечение на
воде. 15. Винегрет из музыки. 17. Очень малень-
кая птичка. 18. Аллигаторова груша. 23. Автомо-
биль с шашечками. 24. Кольцо в ломбарде. 25.
Нехитрое имущество, нажитое с горем пополам.
26. Снежная буря. 27. Жирок из супа. 28. Пель-
мени размером в кулак. 30. Верхняя часть рта.
31. Клубничный ползун.

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

20 декабря,  пятница
"Русская Елка в РКИЦ" спек-

такли "Аленький цветочек" и хо-
ровод вокруг елки с Дедом Мо-
розом и Снегурочкой

Большой зал, 10:30, 12:30
21 декабря,  суббота
Рождественский концерт балет-

ной школы "2 Dance"
Большой зал, 12:00-13:00
Рождественский концерт твор-

ческих студий РКИЦ

Большой зал, 14:00-16:00
Семинар "Актуальные социаль-

ные и экономические проблемы"
Конференц-зал 305, 14:00
Рождественский концерт и наг-

раждение спортивного клуба "Ра-
дулов"

Большой зал, 17:00-19:00
26 декабря,  четверг
Рождественский концерт вос-

питанников Воскресной школы
Мраморный зал, 12:00-13:00

Дети Деда Мороза
Мой друг Федя подраба-

тывал Дедом Морозом.
Много лет. Феде было уже
за сорок, и, честно говоря,
это была единственная его
стабильная работа. Весь год
он занимался разным: то
таксистом, то курьером, то
в ремонтной бригаде. Но
уже в конце ноября Федя
начинал получать заказы на
Деда Мороза. Федю ценили
и передавали друг другу ро-
дители. Федя был замеча-
тельным Дедом Морозом.

Что странно: своих детей
у него не было. Три развода
было, а детей не было. Фе-
дя детей любил, он их сходу
располагал, знал какие-то
шифры и коды детских душ.
Как-то пришел ко мне в гос-
ти, сын и дочь еще были ма-
ленькие. Федя улыбнулся им
с порога: "Здорово, черти!".
И они сразу его полюбили.
В тот вечер мне не удалось
с ним поговорить, его унес-
ли черти. То есть мои дети.
Он играл с ними в тигра,
потом в колдуна, потом в ди-
нозавра, дальше не помню.

Думаю, Федя сам был ре-
бенком. Большим ребенком.
Да, он много умел, даже
класть плитку, но оставался
ребенком. Потому и семей-
ная жизнь не сложилась.

Эта история случилась с
Федей пять лет назад.

Весь декабрь он мотался
по городу на своей дряхлой
"тойоте", потея под алой син-
тетической шубой, не успе-
вая даже поесть.

У Феди был только один
святой день - 31 декабря. На
который он никогда не брал
заказов, как его ни проси-
ли, какие ни сулили деньги.
Это был день его второго
рождения. Однажды, еще в
юности, он напился, уехал на

Анекдоты
Наступающий Новый год 2020 - год белой

металлической крысы и поэтому многие хо-
зяйки украшают новогодние салаты и за-
куски в виде этого зверька.

САЛАТ "КРЫСКА ЛАРИСКА"
Продукты: куриная грудка - 1шт.; док-

торская колбаса - 200 г; куриные яйца - 3
шт.; твердый сыр - 100 гр; сметана - 5 ст.
л.; огурец - 1шт.; кисло-сладкое яблоко -
1шт.; зеленый лук - половина пучка; укроп
- половина пучка; маслины.

Приготовление: Отвариваем мясо и на-
резаем кубиками. Измельчаем лук и ук-
роп и заправляем сметаной. Натираем яб-
локо на крупной терке. Отвариваем яйца,
очищаем от скорлупы и натираем на мел-
кой терке. Нарезаем огурец на кубики. На-
резаем мелко колбасу. Смешиваем все ин-
гредиенты и заправляем сметанным соу-
сом. Выкладываем салат на блюдо в виде

электричке невесть куда. Его
вынесли на дальней станции,
оставили на ночной платфор-
ме. Федя бы там околел, но
по небесной случайности его
заметил машинист товарно-
го, затормозил, втащил в ка-
бину. Машинист нарушал все
инструкции, но он спас Фе-
де жизнь. После этого Федя
бросил пить, а детям маши-
ниста отправлял подарки.
Мелочь, конфеты, но регу-
лярно.

С той поры 31 декабря
Федя оставался дома. Пил
чай, играл в компьютерные
игры, заказывал на дом ог-
ромную пиццу.

Итак, вечером 30 декаб-
ря, пять лет назад Федя
ехал на последний заказ.
Детей звали Галя и Толя. Ра-
ньше Федя у них не бывал.
По дороге он изучил "досье"
в мобильном. Гале пять лет,
Толе - семь. Толя в Деда Мо-
роза не верит, играет в ро-
ботов и любит Илона Мас-
ка.

Как было условлено, Фе-
дя позвонил маме от подъ-
езда. Та быстро спустилась,
в большом мужском пальто
на плечах:

- Добрый вечер! Меня зо-
вут Вера, вот подарки. То-
ле, конечно, робот. А Гале -
наряд принцессы, - Вера
протянула коробки. - Толь-
ко большая просьба. Толя
будет грубить... не обращай-
те внимания. Они с папой
оба упертые материалисты,
понимаете? А Галечка - вот
она совсем не такая. Вы бо-
льше с ней.

- Не волнуйтесь! - усмех-
нулся Федя. - Бегите, за-
мерзнете.

Через пятнадцать минут
Федя звонил в дверь. И ус-
лышал мерзкий голос маль-

чика:
- Явился! Актеришка с

синтетической бородой! Га-
лька, это к тебе!

Неприятный мальчик
открыл дверь, оглядел Де-
да Мороза:

- Странно. Трезвый. В
прошлом году был совсем...

К счастью, в прихожую
выбежала сестричка, в на-
рядном розовом платье с
мишками:

- Здгаствуй, догогой Де-
душка Могоз! - девочка не
выговаривала "Р".

-Здравствуй, Галя! - улы-
бнулся ей Федя. И незамет-
но дал легкого пинка маль-
чику. - И тебе привет от
Илона Маска!

Мальчик быстро обернул-
ся, недоуменно оглядел Де-
да: неужели он дал пинка?
Но Федя подкрутил синте-
тические усы и важно про-
шагал внутрь.

Было поздно, Федя очень
устал и надеялся провести
этот сеанс за 15 минут. Он
вручил девочке коробку с
платьем, та запрыгала. Про-
тянул гнусному мальчику ко-
робку с роботом:

- Это тебе, нигилист!
- Как ты меня назвал?

Глистом?
- Нигилистом, умник. Ла-

тинское слово. Когда-то я
жил в Древнем Риме.

Мальчик подошел ближе:
- Хорош врать! А будешь

выступать - мой папа тебя
побьет.

Мама Вера тут же вме-
шалась:

- Так, хватит! Сейчас Га-
лечка споет песенку и мы
отпустим Дедушку.

Но Дед Мороз Федя вдруг
раззадорился:

- Нет, а где ваш папа? Я
бы с ним устроил бой на та-

тами. Я жил в Древней Япо-
нии и занимался дзюдо
триста лет.

- Папа на работе! - отве-
тил мальчик. - Но он тебя
точно побьет.

В это время у мамы Веры
зазвонил телефон. Она взя-
ла трубку и стала охать:
"Прости, я забыла... Ну я ду-
ра! Сейчас забегу!". И схва-
тила Деда Федю за алый ру-
кав:

- Умоляю, дедушка! Ради
всех древних японцев! По-
сидите с ними 15 минут. Мне
надо к подруге в соседний
подъезд, отдать деньги. За-
няла и забыла... ну понима-
ете...

Феде совсем не хотелось
потеть еще пятнадцать ми-
нут, но он же был очень
добрый. Он согласился.

И остался с романтичес-
кой Галей, и нигилистом То-
лей. Галя спела ему песен-
ку. А Толя вдруг присмирел.
Он подошел к Феде и ска-
зал:

- Ладно, извини... Но было
бы лучше, если бы ты почи-
нил на кухне кран. Капает,
я спать не могу.

- Кран? - удивился Федя.
- А папа на что?

- Он занят, он бизнесмен.
Когда мама Вера пришла,

Федя, прямо в бороде и
алой шубе, раскручивал
кран. Мальчик Толя стоял
рядом, подавал инструменты
и говорил деду:

- Снял бы ты бороду...
- Не могу. Я же Дед Мо-

роз, ты забыл?
- Ладно-ладно. Ты крутой

Мороз.
Мама Вера умоляла Фе-

дю все бросить, завтра они
вызовут слесаря, и вообще
детям спать... Но Федя что-
то мычал в бороду, а дети

прыгали рядом и кричали:
"Мы не хотим спать! К нам
пришел крутой Мороз, вау!"

Наконец, Федя закончил
с краном. Вытер пот алой
шапкой. И тут девочка Галя
сказала: "И еще моя кро-
ватка вся расшаталась..." А
брат добавил: "Всё у нас тут
расшаталось".

Но Федя ответил:
- Дети, милые! Если бы я

пришел к вам с утра...
- Что вы! - воскликнула

Вера. - Они шутят.
До лифта Деда Мороза

вызывалась провожать де-
вочка Галя, в наряде роман-
тической принцессы. Когда
Федя уже стоял в лифте, она
вдруг сказала:

- Нет у нас никакого папы.
Мама повесила в шкаф муж-
ские вещи. Мама врет, что
папа бизнесмен, в долгой
командировке, мама дума-
ет, что мы в это верим. То-
лик верит, как дурак. Но
папы нет. Я никогда его не
видела. До свиданья, Дедуш-
ка Мороз!

Следующим утром, 31 де-
кабря в квартире Веры, То-
ли и Гали раздался звонок.
На пороге стоял Федя, в
обычной своей куртке.

- Вы курьер? - спросила
Вера.

Но тут выбежал Толя:
- Мам, ты совсем? Это

наш Дед Мороз, не узнала?
- Ага, - улыбнулся Федя. -

Я сегодня так, без церемо-
ний. И день свободный. Так
что у вас там расшаталось?

...Федя, Вера, Галя и Толя
живут вместе уже пять лет.
Еще появилась сестричка
Аня, ей уже три года. А Ве-
ра и Толя, когда в школе
спрашивают, кто их папа, от-
вечают спокойно: "Дед Мо-
роз. Не верите?"

полусферы.. Натираем сыр на терке и по-
сыпаем ею наш салат Из маслин делаем
глазки и носик. Кусочки колбасы будут слу-
жить ушками, лапками и хвостиком. Из зе-
леного лука делаем усики. Для украшения
можно использовать листья салата.

Приятного аппетита!
Только полечишь душу - на-

чинает болеть печень.
☺☺☺

- Официант, я не вижу ку-
рицы в курином бульоне.
Она что ли утонула?

- Ну, почему сразу утону-
ла. Просто помылась и ушла.

☺☺☺
Кроме исключительно

русского словосочетания "да
нет", есть еще уникальнее
"давай бери".

☺☺☺
Женщина стремится всту-

пить в брак, пока еще ко-
му-то нравится, а мужчина
- когда уже не нравится ни-

кому.
☺☺☺

Молодой человек, вы обе-
щали привести мою дочь до-
мой в десять: сейчас три ча-
са ночи и дочь не моя.

☺☺☺
В часть был назначен

новый командир. Принимая
дела, он обнаружил, что его
предшественник накопил
целый архив бумаг. Новый
командир запросил разре-
шение у вышестоящего шта-
ба сжечь эти бумаги. Ответ
пришел быстро: "Бумаги
сжечь, но предварительно
снять копии".
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Пятница, 20 декабря (болгарское время)

Воскресенье, 22 декабря

Пятница, 20 декабря (московское время)

Воскресенье, 22 декабря

05.00 Телеканал "Доброе утро. Суббота" 08.00 "Умницы и умники"
(12+) 08.45 "Слово пастыря" (0+) 09.00 Новости (с субтитрами)
09.15 Премьера. "Открытие Китая" с Евгением Колесовым (12+)
10.10 "Теория заговора" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Идеальный ремонт" (6+) 12.05 "Анастасия Вертинская. Бегущая по
волнам" (12+) 13.00 Анастасия Вертинская в фильме "Алые паруса"
(6+) 14.40 Георгий Юматов в детективе "Один из нас" (12+) 16.30
Премьера. Праздничный концерт к Дню работника органов безо-
пасности Российской Федерации (12+) 18.40 "Сегодня вечером"
(16+) 20.00 "Время" 20.20 "Сегодня вечером" (16+) 21.50 Равшана
Куркова, Артём Ткаченко в комедии "Детки напрокат" (12+) 23.25
Светлана Устинова, Дарья Чаруша, Александр Молочников в филь-
ме "Холодный фронт" (18+) 01.00 Леонид Куравлёв, Лариса Удови-
ченко в фильме "Опасно для жизни!" (12+) 02.30 Николай Пеньков,
Светлана Тома, Александр Збруев в фильме "Тайна записной книж-
ки" (12+) 04.25 Георгий Юматов в детективе "Один из нас" (12+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 Телеканал
"Доброе утро" 09.00 "Модный приговор" (6+) 09.55 "Жить
здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Время
покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай
поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00
"Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитра-
ми) 17.30 "Человек и закон" с Алексеем Пимановым (16+)
18.40 "Поле чудес" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Алексей Аграно-
вич, Алиса Хазанова, Юрий Колокольников, Павел Ильин в
фильме "Юморист" (18+) 22.20 "Вечерний Ургант" (16+) 23.10
Дмитрий Назаров, Дмитрий Нагиев, Марина Могилевская,
Олег Табаков в комедии "Кухня. Последняя битва" (16+) 01.10
Фильм "Будни уголовного розыска" (12+) 02.35 Борис Тенин,
Евгений Весник, Анатолий Папанов, Ольга Аросева в коме-
дии "Яблоко раздора" (12+) 04.05 "Про любовь" (16+)

06.35 Сквозной эфир. Гость 07.00 Сквозной эфир
09.10 Т/с "Парфюмерша", 4 с 10.10 Т/с "Котовс-
кий", 7 с 11.05 Т/с "Котовский", 8 с 12.00 Новости
12.15 Сквозной эфир. Live 13.00 Новости 13.15
Сквозной эфир. Live 14.00 Новости 14.15 Сквоз-
ной эфир. Live 15.00 Новости 15.15 Сквозной эфир.
Live 16.00 Новые итоги. Live 17.00 Т/с "Чкалов", 1 с
18.00 Т/с "Чкалов", 2 с 19.05 "Особое мнение" 20.40
Сквозной эфир 21.00 "Тайм-код" с Владимиром Лен-
ским 21.30 Сквозной эфир 22.50 Сквозной эфир.
Гость 23.00 Сквозной эфир. Гость 23.20 Сквозной
эфир 00.25 "Особое мнение" 03.05 Т/с "Громовы", 6
с 04.00 Новые итоги

05.15 Х/ф "Репетитор" 07.00 Шоб я так ел 07.55 Х/ф
"Веселое сновидение, или Смех сквозь слезы", 1
с 09.10 Т/с "Парфюмерша", 5 с 10.05 Т/с "Чкалов",
1 с 11.05 Т/с "Чкалов", 2 с 12.05 Сквозной эфир.
Гость 12.30 Сквозной эфир. Гость 15.25 "Тайм-код"
с Владимиром Ленским 16.00 Израиль за неделю
17.00 Т/с "Чкалов", 3 с 18.00 Т/с "Чкалов", 4 с 19.00
"Особое мнение" 20.40 Лиза из Сохо 22.00 Т/с "Глав-
ные роли", 2 с 22.10 Т/с "Главные роли", 1 с 22.50
Т/с "Главные роли", 3 с 23.40 Т/с "Главные роли", 4
с 00.30 Т/с "Главные роли", 5 с 01.20 Т/с "Главные
роли", 6 с 02.15 Мультфильмы 03.05 Т/с "Громовы",
7 с 04.00 Израиль за неделю

05.30 Х/ф "Женский день" 07.00 Шоб я так ел
07.55 Х/ф "Веселое сновидение, или Смех сквозь
слезы", 2 с 09.10 Т/с "Парфюмерша", 6 с 10.05 Т/
с "Чкалов", 3 с 12.05 Сквозной эфир. Гость 16.00
Намедни в караоке 16.30 Т/с "Чкалов", 5 с 17.30
Т/с "Чкалов", 6 с 18.30 Лиза из Сохо 19.00 "Осо-
бое мнение" 20.30 Т/с "Парфюмерша", 1 с 21.25
Т/с "Парфюмерша", 2 с 23.15 Т/с "Парфюмерша",
4 с 00.50 Т/с "Дом на Озерной", 5 с 01.55 Т/с
"Дом на Озерной", 6 с 03.05 Т/с "Громовы", 1 с
04.00 Новые итоги

RTVI

05.00 Новости 05.10 "Один из нас" (12+) 06.20 "Играй, гар-
монь любимая!" (12+) 06.55 "Часовой" (12+) 07.25 "Здоровье"
(16+) 08.25 "Непутёвые заметки" с Дм. Крыловым (12+) 09.00
Новости (с субтитрами) 09.15 Жанна Бадоева в проекте-пу-
тешествии "Жизнь других" (12+) 10.10 "Видели видео?" (6+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Видели видео?" (6+) 12.00
"Три богатыря на дальних берегах". Анимационный фильм
(0+) 13.20 Премьера. "Лео Бокерия. Сердце на ладони" (12+)
14.25 "Романовы" (12+) 16.20 "Точь-в-точь" (16+) 18.25 Шоу
Максима Галкина "Лучше всех!". Новый сезон (0+) 20.00 "Вре-
мя" 20.45 "Что? Где? Когда?". Зимняя серия игр (16+) 21.45
Вячеслав Никонов и Дмитрий Саймс в программе "Большая
игра" (16+) 23.30 Владимир Яглыч, Павел Деревянко, Ксения
Теплова, Наталья Бардо, Анна Михайловская в комедии "Ночная
смена" (18+) 01.10 Людмила Гурченко, Станислав Любшин в
фильме "Пять вечеров" (12+) 02.50 Светлана Крючкова, Алек-
сей Петренко, Олег Борисов в фильме "Женитьба" (6+)

1 КАНАЛ

Суббота, 21 декабряСуббота, 21 декабря

Воскресенье, 22 декабря

08.00 О самом главном 09.00
Вести 09.25 Вести. Местное вре-
мя 09.45 Судьба человека с Бо-
рисом Корчевниковым 10.50 60
минут 12.00 Вести 12.25 Вести.
Местное время 12.45 Кто про-
тив? 15.00 Вести. Местное вре-
мя 15.25 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 16.50 60 минут 18.00
Вести в 20:00 19:45 Вести. Мест-
ное время 19.00 "Измайловский
парк". Большой юмористический
концерт 21.25 Последний лепес-
ток. Х/ф 23.00 2 ВЕРНИК 2 23.50
Кража. Х/ф 02.25 Только любовь.
Х/ф 04.00 Утро России. Суббота

07.20 По секрету все-
му свету 07.40 Мест-
ное время. Суббота
08.20 Сто к одному
09.00 Вести 09.20
Вести. Местное вре-
мя 09.40 Моя любовь
- Россия! 10.10 Пяте-
ро на одного 10.50
Юмор! Юмор!!
Юмор!!! 12.40 Счас-
тье из осколков. Х/
ф 16.05 Привет, Ан-

дрей! 18.00 Вести в субботу 19.00 Кривое зеркало любви.
Х/ф 22.25 Романтика романса 23.20 Жена ушла. Х/ф 00.55
Фродя. Х/ф 04.05 Моя любовь - Россия!

05.00 Только любовь. Х/ф 06.30 Сам себе ре-
жиссер 07.15 Смехопанорама Евгения Петро-
сяна 07.40 Местное время. Воскресенье 08.20
Сто к одному 09.00 Вести 09.20 Утренняя почта
09.50 Когда все дома с Тимуром Кизяковым 10.40
Смеяться разрешается 12.45 Родная кровь. Х/ф
16.20 Всероссийский открытый телевизионный
конкурс юных талантов "Синяя Птица" 18.00 Вес-
ти недели 20.00 МОСКВА. КРЕМЛЬ. ПУТИН 20.40
Воскресный вечер с Владимиром Соловьевым
22.50 Операция "Аргун" 23.35 Два билета в Ве-
нецию. Х/ф 01.05 Белое платье. Х/ф 02.45 Когда
все дома с Тимуром Кизяковым

Суббота, 21 декабря

RTR

Понедельник, 23 декабря

Вторник, 24 декабря

Среда, 25 декабря

Четверг, 26 декабря

Понедельник, 23 декабря

Среда,25 декабря

Четверг, 26 декабря

Понедельник, 23 декабря

Вторник, 24 декабря

Среда, 25 декабря

Четверг, 26 декабря

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30
Телеканал "Доброе утро" 09.00 "Модный приговор"
(6+) 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с
субтитрами) 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00 Но-
вости (с субтитрами) 14.15 "Давай поженимся!"
(16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Вре-
мя покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 17.30 "На самом деле" (16+) 18.40 "Пусть
говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 "Нюхач". Много-
серийный фильм (16+) 22.25 "Вечерний Ургант" (16+)
23.00 "Познер" (16+) 23.55 "На самом деле" (16+)
00.55 "Время покажет" (16+) 03.10 "Нюхач". Много-
серийный фильм (16+) 04.00 Новости 04.05 "Ню-
хач". Продолжение (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30
Телеканал "Доброе утро" 09.00 "Модный приговор"
(6+) 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с
субтитрами) 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00 Но-
вости (с субтитрами) 14.15 "Давай поженимся!"
(16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Вре-
мя покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 17.30 "На самом деле" (16+) 18.40 "Пусть
говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 "Нюхач". Много-
серийный фильм (16+) 22.25 "Вечерний Ургант" (16+)
23.00 "На самом деле" (16+) 00.00 "Время покажет"
(16+) 03.05 "Нюхач". Многосерийный фильм (16+)
04.00 Новости 04.05 "Нюхач". Продолжение (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30 Теле-
канал "Доброе утро" 09.00 "Модный приговор" (6+) 09.55
"Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15
"Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское"
(16+) 16.00 "Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 17.30 "На самом деле" (16+) 18.40
"Пусть говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 "Нюхач". Мно-
госерийный фильм (16+) 22.25 "Вечерний Ургант" (16+)
22.55 Премьера. "Право на справедливость" (16+) 23.55
"На самом деле" (16+) 00.55 "Время покажет" (16+) 03.05
"Нюхач". Многосерийный фильм (16+) 04.00 Новости 04.05
"Нюхач". Продолжение (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.30
Телеканал "Доброе утро" 09.00 "Модный приговор"
(6+) 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с
субтитрами) 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00 Но-
вости (с субтитрами) 14.15 "Давай поженимся!"
(16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Вре-
мя покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 17.30 "На самом деле" (16+) 18.40 "Пусть
говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 "Нюхач". Много-
серийный фильм (16+) 22.25 "Вечерний Ургант" (16+)
23.00 "На самом деле" (16+) 00.00 "Время покажет"
(16+) 03.05 "Нюхач". Многосерийный фильм (16+)
04.00 Новости 04.05 "Нюхач". Продолжение (16+)

05.00 Новые итоги 06.05 "Тайм-код" с Владими-
ром Ленским 06.40 Израиль за неделю 07.40
Сквозной эфир. Гость 11.20 Х/ф "Киндер-Вилей-
ское привидение" 13.00 Новости 13.15 Сквозной
эфир. Live 14.00 Новости 14.15 Сквозной эфир.
Live 15.00 Новости 15.15 Сквозной эфир. Live
16.00 Новости 16.15 Сквозной эфир. Live 17.00
Новости 18.00 Т/с "Котовский", 1 с 19.00 Т/с "Ко-
товский", 2 с 20.00 "Особое мнение" 21.40 Сквоз-
ной эфир 22.00 Новости 22.30 Сквозной эфир
00.45 Сквозной эфир. Гость 01.05 Сквозной эфир
01.30 "Особое мнение" 04.05 Т/с "Громовы", 2 с

05.00 Новости 05.30 Сквозной эфир 07.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 08.00 Сквозной эфир 10.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 11.10 Т/с "Котовский", 1 с
12.05 Т/с "Котовский", 2 с 13.00 Новости 13.15
Сквозной эфир. Live 14.00 Новости 14.15 Сквоз-
ной эфир. Live 15.00 Новости 15.15 Сквозной
эфир. Live 16.00 Новости 16.15 Сквозной эфир.
Live 17.00 Новости 18.00 Т/с "Котовский", 3 с
19.00 Т/с "Котовский", 4 с 19.55 "Особое мне-
ние" 21.40 Сквозной эфир 22.00 Новости 22.30
Сквозной эфир

05.35 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
08.15 Т/с "Парфюмерша", 2 с 09.15 Т/с "Котовс-
кий", 3 с 10.10 Т/с "Котовский", 4 с 11.00 Новости
11.15 Сквозной эфир. Live 12.00 Новости 12.15
Сквозной эфир. Live 13.00 Новости 13.15 Сквоз-
ной эфир. Live 14.00 Новости 14.15 Сквозной эфир.
Live 15.00 Новости 16.00 Т/с "Котовский", 5 с 17.00
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 "Особое мнение" 19.40
Сквозной эфир 20.00 Новости 20.30 Сквозной эфир
22.40 Сквозной эфир. Гость 23.00 Сквозной эфир
23.25 "Особое мнение" 02.05 Т/с "Громовы", 4 с
03.00 Новости 03.30 Сквозной эфир

05.35 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
08.10 Т/с "Парфюмерша", 3 с 09.10 Т/с "Котовс-
кий", 5 с 10.05 Т/с "Котовский", 6 с 11.00 Новости
11.15 Сквозной эфир. Live 12.00 Новости 12.15
Сквозной эфир. Live 13.00 Новости 13.15 Сквоз-
ной эфир. Live 14.00 Новости 14.15 Сквозной эфир.
Live 15.00 Новости 16.00 Т/с "Котовский", 7 с 17.00
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 "Особое мнение" 19.40
Сквозной эфир 20.00 Новости 20.30 Сквозной эфир
22.40 Сквозной эфир. Гость 23.00 Сквозной эфир
23.25 "Особое мнение" 02.05 Т/с "Громовы", 5 с
03.00 Новости 03.30 Сквозной эфир

08.00 О самом главном 09.00 Вести 09.25 Вести.
Местное время 09.45 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 10.50 60 минут 12.00 Вести
12.25 Вести. Местное время 12.45 Кто против?
15.00 Вести. Местное время 15.25 Андрей Мала-
хов. Прямой эфир 16.50 60 минут 18.00 Вести в
20:00 19:45 Вести. Местное время 19.00 Тайны
следствия-19 20.55 Вечер с Владимиром Соло-
вьевым 23.25 Вести-Санкт-Петербург 23.40 Сати.
Нескучная классика... с Ольгой Окуджавой, Юри-
ем Ростом и Олегом Погудиным 00.20 Новости
культуры 00.40 Личное дело 02.05 По горячим
следам 02.55 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым 04.00 Утро России

08.00 О самом главном 09.00 Вести 09.25 Вес-
ти. Местное время 09.45 Судьба человека с
Борисом Корчевниковым 10.50 60 минут 12.00
Вести 12.25 Вести. Местное время 12.45 Кто
против? 15.00 Вести. Местное время 15.25 Ан-
дрей Малахов. Прямой эфир 16.50 60 минут
18.00 Вести в 20:00 19:45 Вести. Местное вре-
мя 19.00 Тайны следствия-19 20.55 Вечер с Вла-
димиром Соловьевым 23.25 Вести-Санкт-Петер-
бург 23.40 Ближний круг Эдуарда Боякова 00.35
Новости культуры 00.50 Личное дело 02.30 По
горячим следам 04.00 Утро России

08.00 О самом главном 09.00 Вести 09.25 Вес-
ти. Местное время 09.45 Судьба человека с
Борисом Корчевниковым 10.50 60 минут 12.00
Вести 12.25 Вести. Местное время 12.45 Кто
против? 15.00 Вести. Местное время 15.25 Ан-
дрей Малахов. Прямой эфир 16.50 60 минут
18.00 Вести в 20:00 19:45 Вести. Местное вре-
мя 19.00 Тайны следствия-19 20.55 Вечер с Вла-
димиром Соловьевым 23.25 Вести-Санкт-Петер-
бург 23.40 Линия жизни. Дмитрий Корчак 00.35
Новости культуры 00.50 Личное дело 02.30 По
горячим следам 04.00 Утро России

Вторник, 24 декабря

08.00 О самом главном 09.00 Вести 09.25 Вести.
Местное время 09.45 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 10.50 60 минут 12.00 Вести
12.25 Вести. Местное время 12.45 Кто против?
15.00 Вести. Местное время 15.25 Андрей Мала-
хов. Прямой эфир 16.50 60 минут 18.00 Вести в
20:00 19:45 Вести. Местное время 19.00 Тайны
следствия-19 20.55 Вечер с Владимиром Соло-
вьевым 23.25 Вести-Санкт-Петербург 23.40 Би-
лет в Большой 00.20 Новости культуры 00.40 Лич-
ное дело 02.05 По горячим следам 02.55 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 04.00 Утро
России

Пятница, 20 декабря (болгарское время)RTR
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О том, что такое всесо-
юзная слава, актриса Эве-
лина Бледанс успела узнать
в достаточно юном возрас-
те. Образ сексуальной мед-
сестры, которую она сыгра-
ла в популярных в то время
"Масках-шоу", потряс мужс-
кое население страны. Се-
годня Эвелина признается,
что, возможно, не будь этой
истории, в ее актерской ко-
пилке было бы больше дра-
матических ролей. Впрочем,
драм хватило в ее личной
жизни. И то, как она вышла
из них, с какой любовью от-
носится к своему "солнечно-
му" ребенку Семену, заслужи-
вает уважения. О детях,
мужчинах, возрасте и рабо-
те актриса рассказала пор-
талу womanhit.ru

О времени
Новый год - праздник дет-

ства, елка с лампочками и
звездой на макушке, старин-
ные игрушки. А вот такого,
чтобы я собиралась начать
жизнь с чистого листа имен-
но в новом году, я не пом-
ню. Если мне хотелось че-
го-то, я могла это сделать и
с середины года.

Что бы я хотела изменить
в жизни? Возможно, я бы
не согласилась на роль мед-
сестры в "Масках-шоу" и из-
бежала этой всесоюзной
славы, когда все мужчины

Ãóçååâà: "ß áîëüøå â òó æèçíü íå âåðíóñü"

Популярная телеведущая, уроженка
Одессы Регина Тодоренко дала интервью
Ксении Собчак. Сначала речь шла о день-
гах (Регина Тодоренко стала второй после
Ксении Собчак в рейтинге самых богатых
блогеров в Instagram за 2019 год).

Регина рассказала и о семейном бюдже-
те: "Мой муж полностью обеспечивает ме-
ня и Майкла. Два года назад у нас был
разговор, я ему сказала: "Твои деньги -
наши, мои деньги - мои. Хочешь, не хо-
чешь, у нас будет так". Он не сопротив-
лялся, он перенял эту манеру у своего от-
ца. У Влада есть не один свой бизнес. Му-
зыка сейчас для него сродни хобби", - рас-
сказала Регина, у которой брак с россий-
ским певцом Владом Топаловым.

Часть беседы было посвящено военному
конфликту в Украине. На этой части Реги-
на расплакалась отметив, что "любовь -
она не по паспорту": "Очень тяжело. Сложно
сохранять нейтралитет. Обидно, что ар-
тисты становятся камнем преткновения в
таких случаях. Обидно, что мой муж не
может приехать познакомиться с моим де-
душкой", - сказала Тодоренко плача. Она
отметила, что в таком состоянии жить мно-
го лет сложно. "Мы даже свадьбу сыграли
в другой стране (в Италии - Ред.), чтобы

Ýêñ-èçáðàííèöà Áèëàíà
äâàæäû òåðÿëà ðåáåíêà

Ýâåëèíà Áëåäàíñ: "Ïåðåæèâ ðàññòàâàíèå,
ÿ íå ïîçâîëèëà ñåáå îæåñòî÷èòüñÿ"

страны представляли меня в
своих сексуальных фантази-
ях. Тогда я могла бы похвас-
таться сейчас внушительным
списком драматических ро-
лей, потому что я неплохая
драматическая актриса.

Себе, двадцатилетней, я
бы сказала: "Эвелиночка,
дорогая моя, не предавай
себя, не лги себе. Не будь
плохим человеком". Хотя все
эти советы я слышала от
своих родных. Так и живу -
ничего не боясь.

У меня юбилейный год,
мне пятьдесят. Не могу ска-
зать, что я переступила ка-
кой-то рубеж, хотя мне было
тяжело за месяц до дня рож-
дения. Но потом перескочи-
ла его и поняла, что жизнь
продолжается.

О себе
Черта характера, которая

мешает мне жить, это из-
лишняя скромность, а так-
же заниженная самооценка.
Многие вещи в своей жизни
я не сделала, боясь, что они
у меня не получатся.

Я стала более терпимой к
окружающим. Иногда я
срываюсь, но в основном по
отношению к людям, от ко-
торых я завишу, которые си-
льнее, мудрее меня. Я никог-
да не буду обижать или уни-
жать тех, кто рангом ниже.

С предательством я стал-

кивалась, и неоднократно.
Но я не хочу переживать
былые обиды. С миром от-
пускаю тех, кто разочаро-
вал меня, не оправдал на-
дежд. Женщина должна уде-
лять время себе, должна лю-
бить себя, хвалить и леле-
ять. Но я как тягловая ло-
шадь, пашу и пашу. С дру-
гой стороны, пока я рабо-
таю, я в строю.

О любви
Я очень много знаю о

мужчинах, "считываю" прак-
тически сразу, как вижу. И
у меня все меньше интере-
са, потому что ничего ново-
го я не узнаю. Но со многи-
ми мне приятно общаться.
Мужчины на меня реагиру-
ют хорошо, для многих я
по-прежнему объект жела-
ния. Некоторые даже пред-
лагают руку и сердце.

Со всеми своими мужчи-
нами я хотела быть хорошей,
подстраивалась под них.
Одевалась, руководствуясь
в том числе и тем, чтобы
им понравиться. И честно
говоря, устала от этого.
Сейчас мне хочется быть со-
бой. И на данный момент с
личной жизнью у меня все
в порядке.

Любовь меня всегда вдох-
новляла. Разбить мне серд-
це очень сложно, у меня
прекрасная кардиограмма.

Пережив расставание, я не
позволила себе ожесточить-
ся, осталась открыта для
любви, счастья.

Не надо жертвовать во
имя любви - потом очень си-
льно пожалеете. Я теряла
роли, интересные предло-
жения, ставя приоритеты се-
мьи выше работы.

О детях
Любовь матери безуслов-

на. Об этом я говорю с
первых минут появления на
свет моего сына Семена, ре-
бенка с синдромом Дауна.
Именно поэтому очень важ-
ное дело для меня - мой
благотворительный центр
"#МЫВСЕРАЗНЫЕ", который
помогает детям с особеннос-
тями развития. Подопечные
моего центра живут под зна-
ком бесконечной любви и
под лозунгом: "Мы все раз-
ные, но мы все вместе!"

Осознание материнства с
моим первым сыном и сей-
час - огромная разница.
Рождение ребенка в более
взрослом возрасте - это и
другая ответственность, и
другая привязанность. В мо-
лодости все воспринимает-
ся легче. Тем более с Ко-
лей мне очень помогали мои
родители.

Какими я хочу видеть де-
тей? Заглядывая в будущее,
хочется видеть от них по-

мощь, заботу. Встретила не-
давно свою приятельницу: ей
сын купил прекрасную пу-
тевку, отправил отдыхать в
шикарный отель. Мне пока
никто ничего не покупает.
Хотелось бы от старшего
сына Николая проявления
таких знаков внимания.

Появление таких детей,
как мой Семочка, - это ис-
пытание, которое Бог посы-
лает самым сильным. Я
осознаю, что рождена на
свет не зря, у меня есть
предназначение, миссия.
Мой "солнечный" ребенок и
еще тысячи таких же, как
он, учат меня улыбаться
этому миру.

Лариса Гузеева более 20
лет является бессменной ве-
дущей программы "Давай
поженимся". За эти годы гос-
ти передачи делились со
звездой самым сокро-
венным. Да и сама артист-
ка не раз публично призна-
валась в своих пороках.

В свежем выпуске шоу
"Давай поженимся" была зат-
ронута тема женского алко-
голизма. Героиней прог-
раммы стала женщина по
имени Татьяна, которой зап-
ретили общаться с детьми
из-за ее пагубного прист-
растия. В поисках счастья
и поддержки несчастная
пришла на передачу.

Лариса Гузеева очень вни-
мательно выслушала испо-
ведь своей гостьи. А потом
в ее поддержку сказала пла-
менную речь. Звезда филь-
ма "Жестокий романс" приз-
налась, что в свое время са-
ма себя довела до плачев-
ного состояния и буквально
скатилась на дно.

По ее словам, она не мог-
ла смотреть на свое отра-
жение в зеркале. Гузеева
заявила, что она "жирная",
а неделю назад все было
еще хуже. "Я себя на это
дно сама опустила. Но я та-
кой человек. Если пить -
значит до проблемы. Если
жрать, то уже мне не помо-

гало ничего", - разоткровен-
ничалась она.

При этом Гузеева нашла
в себе силы и справилась с
выпавшими на ее долю ис-
пытаниями. "Я больше в ту
жизнь не вернусь. У меня
была депрессия. Я не буду
больше блондинкой, жирной,
я уже не буду этой свини-
ной-монадой. Но я для это-
го что-то делаю", - резюми-
ровала Лариса.

Стоит отметить, что Лари-
са Гузеева часто делится с
поклонниками насущными
проблемами. Так, звезда не
раз признавалась, что дав-
но ведет борьбу с лишним
весом. В середине ноября

она решила избавиться от
лишних килограммов в спе-
циализированной клинике.
60-летняя актриса призна-
лась, что своими силами не
справляется - у нее недос-
таточно силы воли, чтобы

держать себя в форме.
"Нужно признаться, что мне
одной не получается сбрас-
ывать вес. Это моя пробле-
ма. Конечно, она напрямую
связана с нервами", - посе-
товала знаменитость.

Героем очередного выпуска youtube-шоу "А поговорить?" стал
Дима Билан. 37-летний артист впервые поделился с Ириной
Шихман подробностями своей личной жизни. Выяснилось,
что некоторое время назад он и его избранница дважды
пытались завести детей. И оба раза у женщины случался
выкидыш. "Грустно… Ты успокаиваешь, как будто страдает
только она. А про то, что испытываешь ты, никто не думает. А
внутри горит все, пожар. Ты сходишь с ума", - признался
исполнитель. Причем во второй раз они ждали двойню. Пос-
ле этого музыкант запил, а с возлюбленной расстался. На-
помним, что артист долгое время строил отношения с моде-
лью Еленой Кулецкой. Пара даже планировала свадьбу.

Ðåãèíà Òîäîðåíêî ðàññêàçàëà Ñîá÷àê î ñåáå

не было привязки Россия или Украина. По-
чему? За что?", - поделилась Регина Тодо-
ренко.
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На 23 декември, в наве-
черието на Новата година,
лично президентът Влади-
мир Путин ще даде старт на
железопътното движение по
Кримския мост, като преко-
си моста във влака.

Крим остана без жп-съоб-
щение с Русия през 2014 го-
дина, когато Украйна не
призна резултатите от рефе-
рендума и прекрати достъпа
на влакове до региона и до-
ри повреди жп-платното. Та-
ка Крим остана само с меж-
дуградски електрички. По-
рано всички влакове мина-
ваха транзит през Украйна.

Кримският мост отново
свърза полуострова с мате-
рика. През 2018 година по
него тръгна автомобилното
движение, а през декември
2019 ще потеглят влаковете.

Генералният подизпълни-
тел на строителството на
федералното шосе "Таврида"
откри движението на авто-
мобили в участъка над ед-
ноименната карстова пеще-
ра. Преди полагането на ас-
фалта над уникалния памет-
ник на спелеологията и па-
леонтологията е монтирана
и бетонирана 130-метрова
железобетонна разпредели-
телна плоча. Преди това ко-
лите са заобикаляли по хъл-
ма, но това било много труд-
но за големите камиони. Ето
защо било важно участъкът
да бъде пуснат преди нас-
тъпването на минусовите
температури. Пускът на
участъка над пещерата ре-
шава проблемите със зад-

Ïðàçíè÷íà ïðåìÿíà çà ñåêâîÿäåíäðîíà
â Íèêèòñêàòà áîòàíè÷åñêà ãðàäèíà

Акцията "Нарядим секвоядендрон вместе!" се организи-
ра за трети път в Никитската ботаническа градина и по
традиция играчките ще бъдат изработени от децата от
Ялта. Красивото дърво расте точно до главния вход на
градината и се вижда от всеки минувач. "Мисля, че наши-
ят секвоядендрон в новогодишна премяна ще надмине по
красота много от елхите, които сега се украсяват в духа
на минимализма - стилно, но еднообразно - казва дирек-

торът на Никитската ботаническа градина Юрий Плуга-
тар.- Замисълът на проекта е да украсим новогодишното
дърво според старинните традиции - с уютни и вълшебни
играчки, изработени ръчно, всяка от които има своя при-
казна и добра история".

Директорът обърна внимание на факта, че за украсата
на мамутовото дърво, както още наричат секвоядендро-
на, ще трябват не малко играчки, защото за своите 42
години дървото е достигнало 11 метра височина и 70 см
диаметър на ствола. През първата година на проекта са
били използвани 280 ръчно направени играчки, а на вто-
рата ръкотворни подаръци за любимото дърво са изра-
ботили 238 учащи се от 18 ялтински учебни заведения.

Украсяването на секвоядендрона ще започне на 26 де-
кември в 10 ч. По случая се очакват много гости. В про-
екта могат да участват всички желаещи - малки и големи,
кримчани и гости на полуострова. Създателите на най-
добрите играчки ще бъдат отличени с безплатен пропуск
за трима за всички паркове на градината до 31 март
2020 г. Всички участници в акцията ще получат илюстро-
ваното списание "В Никитском ботаническом саду" и бла-
годарствени писма.

Главата на Република Крим Сергей
Аксьонов утвърди паметен медал в
чест на 75-годишнината от победата
във Великата отечествена война. Наг-
радата ще се връчва с удостовере-
ние, се казва в разпореждането на
Аксьонов. Медалът ще се връчва от
главата на Крим или по негово раз-
пореждане от друго длъжностно лице
в републиката в тържествена обста-
новка на мероприятия, посветени на
75-годишнината от победата и на па-
метни дати от Великата отечествена
война.

Право да получат медала имат
кримчани, свързани по един или друг
начин с участие във Великата оте-
чествена война, както и лица, актив-
но участващи в съхранението на па-
метта за героите от войната, в подго-
товката и провеждането на чествани-
ята на 75-та годишнина от победата.

Аксьонов участва в церемония по
предаване на останките на бойци-червено-
армейци, загинали в боевете по време на
Великата отечествена война. Останките ще
бъдат изпратени в Република Армения.

В словото си Сергей Аксьонов отбеляза,
че церемонията способства за възпитани-
ето на подрастващото поколение в духа на
запазване паметта за героичното минало
на народите. "Кримските издирватели на-
мират останки на войници, отдали живота
си за освобождението на Крим. Това са
хора от нашата огромна многонационална
страна, които са участвали тук в бойните
действия. Цялата кримска земя е напоена
с кръвта на съветския народ. Вечна па-
мет, чест и хвала!", каза Аксьонов.

Ïðåäè Íîâà ãîäèíà âëàêîâåòå òðúãâàò ïî Êðèìñêèÿ ìîñò

Билетите вече са в про-
дажба. Най-популярните по-
соки за пътешествениците,
които са решили да посрещ-
нат Новата година във вла-
ка са Симферопол, Казан и
Санкт Петербург. Тези но-
вогодишни маршрути са

около 600. Маршрутите
Симферопол-Москва и Мос-
ква-Симферопол са в десет-
ката на най-търсените. Око-
ло 5% от пътниците на 31
декември ще потеглят от
Москва за Симферопол при
средна цена на билета в ед-

ната посока 4718 рубли.
Кримското направление е
два пъти по-популярно, от-
колкото маршрутите Моск-
ва-Казан с билети по 2814
рубли и Москва-Санкт Пе-
тербург с цена 3902 рубли.
Най-скъпата влакова Нова
година е по маршрута Мос-
ква-Сочи - средно билетът
струва 7144 рубли. Опера-
тор на жп-превозите е час-
тната компания "Гранд Сер-
вис Экспресс".

Засега маршрутите в
Крим са два - Москва-Сим-
феропол и Санкт Петербург-
Севастопол. Билетите за но-
вогодишното пътешествие са
изкупени още в края на но-
ември.

По време на курортния
сезон ще се увеличи геог-
рафията на маршрутите. Ще

тръгнат влакове от Екате-
ринбург и Мурманск, както
и състави от Москва и
Санкт Петербург до Феодо-
сия и Евпатория. Планира
се и маршрут, който ще
свърже региона с Красно-
дар и Кисловодск.

Пътниците, заминаващи от
Крим и пристигащи на полу-
острова, ще бъдат посреща-
ни с музикални изпълнения.
За целта са избрани три пес-
ни за гарите в Севастопол и
Симферопол. За пристигащи-
те в Симферопол ще звучи
"Мой Симферополь-ворота
Крыма", а в Севастопол -
маршът "Легендарный Севас-
тополь". Тръгващите влакове
ще бъдат изпращани с ле-
гендарния военен марш "Про-
щание Славянки" на Василий
Агапкин от 1912 година.

Àâòîìîáèëèòå ìèíàâàò íàä ïåùåðàòà Òàâðèäà

Шосето минава над пещерата Таврида

ръстванията, осигурява по-
голяма безопасност на во-
дачите и съкращава време-
то за пътуване.

Решението за поставяне-
то на плочата било взето
след като била открита пе-
щерата под трасето на "Тав-
рида". Оказало се, че огром-
ната подземна карстова ку-
хина не била забелязана
още при предпроектния ста-
дий. Монолитната плоча е
съоръжение от 95 елемента
с дължина от 27 до 40 м.
Самата тя е с дължина 130
м, ширина 22,7 м и дебели-
на един метър. Върху нея е
поставен два слоя асфалто-
бетон. Движението е в две
ленти, както и по цялата
"Таврида" от Керч до Сим-

феропол. По четири ленти то
ще бъде пуснато от Креч до
Севастопол през следващия
септември. Въвеждането на
цялата магистрала в експ-
лоатация е планирано за де-
кември 2020 година.

Ще напомним, че през ля-
тото на 2018 година строи-
телите на  "Таврида" случай-
но се натъкнали на "кладе-
нец", който се оказал 1,5-ки-
лометрова подземна гале-
рия. В нея били намерени
останки на няколко десетки
праисторически животни. На
повърхността били изваде-
ни над 250 килограма кости
на мастодонти (предците на
мамутите), на гигантски пра-
образ на съвременния щра-
ус, както и на гигантски хи-

ена, виторог овен, коне, но-
сорог Мерка, антилопи, ка-
мили, жирафи и на други
млекопитаещи. Идната годи-
на на базата на пещерата

Таврида ще започне създа-
ването на рекреационен ком-
плекс за туристи и научно-
образователен стационар на
площ над 15 хектара.

Óòâúðäèõà ïàìåòåí ìåäàë â ÷åñò
íà 75-ãîäèøíèíàòà îò ïîáåäàòà
Останки на загинали бойци бяха изпратени в Армения

Той благодари на издирвателите за бла-
городната им работа. "Тази работа следва
да продължи и всички останки на загинали
по време на Великата отечествена война
ще бъдат погребани с почести", каза лиде-
рът на Република Крим.

Благодарение на издирвателните отряди
на Република Крим на територията на Крас-
ноперекопски район в градския окръг на
Феодосия са намерени останки и издирени
данни за червеноармейците Осеп Баблумян,
роден през 1911 г. в село Коти Немберянс-
ки район на Арменска ССР и Ервант Арутю-
нов, роден през 1912 г. в с. Беюк Калада-
раси, Шушински район на Азербайджанска
ССР (Нагорно-Карабахска Република).
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Вече не една европейска
страна говори за необходи-
мостта от премахване на
санкциите срещу Русия. Не-
доволство назрява дори в
Полша, където зам.-предсе-
дателят на парламента го-
вори за необходимостта от
премахване на руските ог-
раничения върху вноса на
полски ябълки.

"Ембаргото на ЕС срещу
Русия е голям фарс, тъй ка-
то Германия и Франция про-
дължават спокойно да си
работят с руснаците. ЕС ка-
то цяло налага санкции, а
отделните държави продъл-
жават да се занимават с пе-
челивш бизнес", негодува
зам.-шефът на Сейма Петър
Згожелски. "Източните паза-
ри трябва да бъдат отворе-
ни в интерес на полските
фермери" настоява нагло
полският вестник Niezalezna.
Не се сеща обаче да попи-
та какво е в интерес на рус-
ките производители. Нещо

Русия е втора по мощ
страна в света, става ясно
от проучване на американ-
ското списание U.S. News &
World Report. На първо мяс-
то са САЩ и на трето - Ки-
тай. Тези три страни имат и
най-голямо влияние на съ-
битията в света. Изследва-
нето е извършено в 80 стра-
ни.

Подобни рейтинги се пра-
вят всяка година и от други
престижни американски из-
дания като Time и NewsWeek,
но именно U.S. News & World
Report е известно с прециз-
ността на своите анкети. В
тях, както може да се пред-
полага, САЩ винаги излизат
на първо място, а Русия е
назад в класацията. Затова
този път експертите възп-
риеха като сензационно от-
реденото й второ място. То-
ва е едно от най-авторитет-
ните американски списания
и самият факт, че на Русия
е присъден "сребърен ме-
дал" говори много.

При изследването се от-
читат 65 различни показа-
тели, които съставят карти-
ната за дадена страна. Взе-
мат се предвид състояние-

Русия замисля серия от
големи икономически и ин-
фраструктурни проекти в
Сирия, съобщи ТАСС. Така
например, Москва смята да
инвестира 500 млн. долара
в модернизацията на тър-
говското пристанище в Тар-
тус, обяви вицепремиерът
Юрий Борисов след среща
със сирийския президент
Башар Асад в Дамаск. По
думите му проектът ще бъ-
де реализиран в рамките на
четири години. Той включва
и изграждането на чисто но-
во пристанище в града.

Освен това програмата за
сътрудничество във възста-
новяване на страната
включва план за изгражда-
не на железопътна линия
през Сирия и Иран, която
да свърже средиземномор-
ския бряг на Сирия с Пер-
сийския залив.

По време на срещата си
с Асад Юрий Борисов отбе-

Íå å ÿñíî êîé ïîäèð êîãî òè÷à
Експерти
признаха Русия
за втора по
мощност в света

то на икономиката, на здра-
веопазването, образовани-
ето, военната мощ, околна-
та среда, системата на ус-
лугите, честотата на споме-
наване в световните медии
и прочее. Група от 20 000
експерти оценява характе-
ристиките и подрежда дър-
жавата в рейтинга по съот-
ветната характеристика.
След това от тяхното суми-
ране са съставя окончател-
ната обща класация. Така
например, от 10 възможни
точки Русия печели 10 по ха-
рактеристики като военна

сила, природни ресурси,
влияние на нейния лидер.

Всичко това свидетелства
за неоспоримия факт, че
днес без Русия, без нейно-
то мнение и без да се отчи-
тат нейните интереси, не мо-
же да бъде решен нито един
важен международен проб-
лем. Днес е трудно да не се
признае многократно нарас-
налата роля на Москва през
последнте години. Има още
един интересен факт: с
"бронзов медал" е удостоен
Китай, а непосредствено
след него се нареждат Гер-

мания, Великобритания и
Франция. Така става ясно,
че в лицето на Русия САЩ
виждат най-силния в света
конкурент. А съвсем до не-
отдавна това не беше така,
или във Вашингтон се пра-
веха, че не виждат реалност-
та. Бившият президент Ба-
рак Обама дори наричаше
Русия "регионална държава",
чиято икономика "се разпа-
да на парчета". Един от ве-
тераните на Републиканска-
та партия - покойният сена-
тор Джон Маккейн, извес-
тен със своята неистова ом-
раза към Русия обичаше да
заявява, че тя "не е нищо
повече от обикновена бен-
зиноколонка".

Днес Обама гастролира с
лекции из страните от Юго-
източна Азия, където про-
повядва идеите на глобализ-
ма, избягва да прави изяв-
ления по актуалните между-
народни проблеми. Затова
пък в сегашната админист-
рация в Белия дом изглеж-
да имат по реалистично виж-
дане за Русия. "Ние много
внимателно следим какво
правят руснаците. Изглеж-
да ще трябва да тичаме след

тях, за да ги догоним", зая-
ви министърът на отбрана-
та Марк Еспер, който има-
ше предвид новото хиперз-
вуково руско оръжие. Впро-
чем, Русия втора година по-
ред се нарежда на второ
място по мощ и влияние. Та-
ка, че тази констатация не
е случайна. А за да прими-
рим логиката на Маккейн с
тази на Еспер, ще трябва
да си представим как САЩ
се надбягват с "бензиноко-
лонка".

Русия остава "остров на
стабилността в сегашните
времена на турбулентност",
заяви прессекретарят на
Кремъл Дмитрий Песков.
Според него през последни-
те години в международни-
те отношения се случват съ-
бития, които преди няколко
години не биха могли да се
прогнозират. По думите му
сега ставаме свидетели на
трансформации във всички
сфери. На журналистичес-
ки въпрос дали Русия е ста-
нала по-силна през 2019 г.,
той отговори: "Да. Не се
съмнявам в това".

Áåçóìíèÿò åâðîïåéñêè ôàðñ
повече - напълно в духа на
традиционната полска русо-
фобия добавя: "Тъй като
санкциите не работят, тряб-
ва да се обърнем към дру-
ги методи за политически
натиск". Тоест, Русия да от-
вори пазарите си за полски
стоки, а в знак на "благо-
дарност" поляците ще про-
дължат да оказват натиск
върху Русия.

Санкциите и руските кон-
тра-санкции, разбира се,
тревожат Европа. По вре-
ме на неотдавнашен дебат
в Бундестага депутати наре-
коха политиката на санкции
неуспешна. Според тях сан-
кциите не само не са дос-
тигнали целта си, но и "са
станали пречка за полити-
ческо разрешаване на кон-
фликта в Източна Украйна".
Освен това "участието на
Германия в санкционния ре-
жим не е в неин интерес".

Депутатът от ХДС Николас
Лебел заяви, че "Германия

сеца, е изключително нея-
сен. По време на неотдав-
нашната среща на Сергей
Лавров с Доналд Тръмп във
Вашингтон американският
президент заяви, че иска да
"увеличи няколкократно"
търговията с Русия. Той оба-
че не уточнява как ще го нап-
рави в условията на запаз-
ване на антируските санк-
ции. И докато тази неяснота
в политиката на Вашингтон
продължава, Брюксел няма
да реши нищо за отмяна на
санкциите. Тази седмица ли-
дерите на ЕС потвърдиха
своето безсилие, като удъл-
жиха санкциите срещу Русия
за още шест месеца, писа
в. "КоммерсантЪ".

А това означава, че ита-
лианците още дълго ще
трябва да се си ядат сами
пармезана, тъй както поля-
ците сами ще си гризат
ябълките. И всеки, който е
пряко или косвено засегнат
от санкциите, ще трябва да
си пресметне загубите. (Из
анализ на "Фонда за стра-
тегическа култура")

и Европа се нуждаят от соб-
ствена стратегия в отноше-
нията с Русия, която да се
основава на диалог, а не на
максимален натиск, както
правят американските коле-
ги". Всъщност германската
икономика, ориентирана към
износ, понася щети от анти-
руските санкции. Според ня-
кои доклади страната губи

667 млн. долара месечно.
Външният министър Хайко
Маас остро разкритикува но-
вите санкции, които САЩ на-
лагат срещу компании, учас-
тващи в строителството на
"Северен поток-2".

Външноикономическият
курс на САЩ до следващите
президентски избори, които
са след по-малко от 11 ме-

Ìîñêâà ïëàíèðà ãîëåìè ïðîåêòè â Ñèðèÿ
ляза, че Москва вече е по-
могнала за реконструкция-
та и модернизирането на за-
вода за торове в Хомс и
планира да вложи 200 млн.
долара за увеличаване на
капацитета на предприяти-
ето. Той добави, че Русия ще
изпрати 100 000 тона зърно
като хуманитарна помощ за
Сирия. Доставките ще за-
почнат още този месец.

Същевременно сирийски-
ят парламент одобри дого-
ворите за добив на петрол
с две руски компании в уси-
лията си да увеличи произ-
водството, пострадало от
осемгодишната война и за-
падните санкции. В съобще-
ния на държавната инфор-
мационна агенция САНА се
казва, че споразуменията
включват проучване и добив
в три находища, включител-
но и петролно поле в Севе-
роизточна Сирия и газово
находище, намиращо се се-

верно от столицата Дамаск.
САНА уточни, че догово-

рите, одобрени на парла-
ментарна сесия тази седми-
ца, са били подписани по-
рано тази година с руските
фирми Меркурий Ел Ел Си
(Mercury LLC) и Велада Ел
Ел Си (Velada LLC). Сирийс-
кият министър на петрола
Али Ганем посочи, че пре-
доставянето на договорите
на тези компании отговаря
на стратегията на Дамаск,
която се води по отношение
на "приятелски държави,
подкрепящи Сирия, начело
с Русия и Иран". Преди вой-
ната Сирия произвеждаше
близо 380 000 барела пет-
рол дневно, но добивът се
срина, след като терорис-
тите от ИДИЛ завладяха бо-
гатата на петрол източна
част на страната. Сега кон-
тролът над сирийските неф-
тени кладенци в региона се
упражнява от американски

военен контингент на САЩ.
Доналд Тръмп първо заяви,
че охранява находищата да
не бъдат нападнати от екс-
тремистите, но после бър-
зо уточни, че САЩ няма "да
мръднат оттам, защото аз
много обичам петрола".

Пример за успешното сът-
рудничество между двете
страни стана откритото не-
отдавна в Латакия Руско-си-
рийско търговско селище.

Проектът бе реализиран от
частни инвеститори с подк-
репата на сирийската дър-
жава. Очаква се той да се
превърне в база за перс-
пективно сътрудничество и
край него да възникнат но-
ви предприятия. Това ще доп-
ринесе за увеличаване на
взаимния търговския обмен.

Страницата подготви
Светлана Михова
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В Берлин се състоя кон-
церт на Руско-немската му-
зикална академия под ръко-
водството на прочутия дири-
гент Валерий Гергиев. Кон-
цертът се проведе в една от
най-известните зали в немс-
ката столица - "Концертхаус".

Там прозвуча "Концерт за
пиано и оркестър № 3" на
Сергей Рахманинов, "Сюита"
от балета "Жар-птица" на
Игор Стравински, като соло-
вата партия изпълни народ-
ният артист на Русия пианис-
тът Денис Мацуев.

Този концерт е едно от съ-
битията, които затварят фес-
тивалния цикъл "Руски сезо-
ни" в Германия. Официално
фестивалът завърши с кон-
церт в Хамбург. Различни му-
зикални изяви и изложби ще
продължат до януари на но-
вата 2020 година.

"Това бе една наситена сед-

Киностудия "Союзмултфилм" представи про-
дължение на любимото съветско анимационно
филмче "Умка". Поводът бе 50-годишнината от
създаването на известната история за пътешес-
твията на един бял мечок и малко момченце.
Зам.-министърът на Министерството на култу-
рата на Русия Павел Степанов посети премие-
рата и поздрави филмовото студио като обеща
да продължи да подкрепя проектите му.

"Много съм доволен, че съм тук. Всъщност ми
се струва, че Умка не остарява, въпреки фак-
та, че са минали почти 50 години. Ние с тревога
и с надежда очакваме реакцията на зрителите",

каза Степанов и добави, че Министерството
на културата на Руската федерация разбира зна-
чението на поддържането на традициите на до-
машната анимация и ще продължи да подкрепя
проектите на "Союзмултфилм".

Председателят на управителния съвет на "Со-

В Санкт Петербург се от-
кри второ новогодишно
книжно изложение, посвете-
но на 100-годишнината от
рождението на писателя Да-
ниил Гранин и Годината на
театъра в Русия.

Част от културния маратон
стана програмата "Все грани
Гранина" - Петербург приема
неговия последен етап.

"Чудесно е, че броят на
участниците в нашето книж-
но изложение расте. Ако ми-
налата година имаше около
40 експозиции, тази година
вече са почти 80. Както зна-
ете, тази година с указ на
президента на Русия година-
та е посветена на 100-годиш-
нината от рождението на по-

Новият филм на руския
режисьор Кантемир Бала-
гов "Дългуч" (2019) е вклю-
чен в краткия списък с пре-
тендентите за кинонаграда-
та "Оскар" в номинацията
"Най-добър международен
игрален филм". Това се съ-
общава в заявлението, раз-
пространено от пресслуж-
бата на Американската ака-
демия за филмови изкуства
и науки.

Тази номинация по-рано се
наричаше "Най-добър чуж-
доезичен филм", но през
2019 година наименование-
то на номинацията бе про-
менено. Окончателно номи-
нираните ще бъдат обяве-
ни на 13 януари 2020 годи-
на.

Действието на филма
"Дългуч" се развива в Ле-

Êîíöåðò ïîä ðúêîâîäñòâîòî íà Ãåðãèåâ ñå ñúñòîÿ â Áåðëèí

мица", каза пред журналис-
ти директорът на "Руски се-
зони" Алексей Лебедев. Той
напомни, че в Аугсбург се от-
кри изложба с експонати от
музея-резерват "Петерхоф", а
в Берлин са започнали "Дни

на "Союзмултфилм". За нас е
важно да изграждаме култур-
ни мостове между Русия и
Германия, а "Руските сезони"
са голяма опора във фунда-
мента на такива мостове",
каза директорът на Руския

дом за наука и култура (РДНК)
Павел Изволски.

Заедно с Мацуев в Берлин
са присъствали и стипенди-
антите на благотворителната
фондация "Нови имена" на
Ивет Воронова. По-рано те
са имали концерт в РДНК,
като на сцената са се изяви-
ли млади музиканти на въз-
раст от 9 до 15 години. В
програмата са били включе-
ни композиции на Сергей Рах-
манинов, Сергей Прокофиев,
а също на Ференц Лист, Ка-
мий Сен-Санс, Донато Лов-
рельо и други композитори.

"Руски сезони" е мащабен
проект за представяне на
руската култура на европей-
ската публика. Проектът е
иницииран от правителство-
то на Руската федерация и
Министерството на култура-
та на Русия. В рамките на
една календарна година в ня-

коя чужда държава се про-
веждат гастроли на най-доб-
рите руски творчески групи,
изложби от колекциите на го-
леми руски музеи, фестива-
ли на цирковото изкуство,
премиери на руското кино,
ледени шоута, циркови спек-
такли и още много други про-
екти.

За първи път проектът
"Руски сезони", наречен така
в памет на легендарната оби-
колка на балетната трупа на
Сергей Дягилев, се проведе
през 2017 година в Япония,
като събра над 3,5 милиона
зрители в 42 града на стра-
ната. През 2018 година фес-
тивалът се проведе в Ита-
лия, а през 2020 година ще
обхване три държави: Фран-
ция, Белгия и Люксембург.

През 2019 година "Руските
сезони" се реализираха в Гер-
мания.

"Ñîþçìóëòôèëüì" ïðåäñòàâè ïðîäúëæåíèå íà àíèìàöèÿòà "Óìêà"
юзмултфилм" Юлияна Слашчева отбеляза, че
за киностудията е важно да продължи всяка
линия с всичките любими герои от "Простоква-
шино" , "Ну, погоди!" и други.

"Днес с радост ви показваме новия анимацио-
нен филм. Вярвам, че успяхме. Той е също тол-
кова трогателен и мил, предава всички онези
ценности, които неговите създатели заложиха
преди 50 години", добави тя.

По думите на директора на "Союзмултфилм"
Борис Машковцев, филмът е създаден в рекор-
дно кратки срокове. Той добави, че "Умка" не е
само филм за мечки и екологично мислене, за
Севера и Новата година - това е филм за се-
мейството. "Союзмултфилм" е киностудия с 80-
годишна история, в която има цели династии.
"Включително и "Умка" е сред тях, тъй като при
създаването му аниматорите от сегашното по-
коление са търсели съветите на родителите си

и благословия, за да направят новия "Умка" не
по-лош от стария", разказа още той.

Â ÁÊÈ ïî÷åòîõà ïàìåòòà íà Ïàâåë Âàñåâ
На 17 декември в Българския култу-

рен институт в Москва се състоя ве-
чер в памет на режисьора, оператор
и дългогодишен директор на БКИ в
Москва Павел Васев.

Събитието събра приятели и колеги
на Васев, които разказаха спомени за
него. Сред длъжностите, които е зае-
мал Павел Васев са заместник-минис-
тър на културата, председател на Съ-
юза на българските филмови дейци,
директор на Народния театър, директор на Сатиричния
театър, директор на Българския филмов център и дирек-
тор на Българския културен институт в Москва.

Събралите се разказаха какъв човек е бил Васев, кол-
ко много е допринесъл в съвременната история на кул-
турните връзки между България и Русия. Години наред
той е организирал месеци и декади на българската култу-
ра в Русия, откривал е различни изложби, концерти, ки-
нопанорами, както и гастроли на спектакли и междуна-
родни форуми, пише сайтът на БКИ в Москва.

На вечерта, посветена на Павел Васев, бе показан и
документалният филм "Хенри Мур", чийто режисьор-опе-
ратор е Павел Васев, а режисьор-сценарист е Тома То-
мов. Музиката е на Васил Казанджиев.

Едно от най-важните събития в годината на 100-летието на Даниил
Гранин бе откриването на паметник на писателя в Санкт Петербург.
На церемонията на 27 ноември присъства и президентът на Русия
Владимир Путин

четния гражданин на Санкт
Петербург, изключителен ли-
тературен деец, наш съграж-
данин Даниил Александрович
Гранин. В рамките на този
книжен салон всички посе-
тители ще имат възможност
да присъстват на литератур-
ни четения, ще има прожек-
ции на филми по сценарии
на Гранин, предоставени от
Държавния филмов архив на
Русия", поясни председате-
лят на градската комисия за
връзки с медиите Владимир
Рябовол на откриването на
книжното изложение.

Зимното книжно изложе-
ние в Санкт Петербург се
превърна в заключителна-
та точка на мащабния фе-

дерален проект - културо-
логичния маратон "Все гра-
ни Гранина", който се осъ-
ществява в сътрудничество
с Руския книжен съюз. Ма-
ратонът започна през август
в Курск, след това мина
през Волгоград, Москва,
Псков и Калининград.

В рамките на изложение-
то се провеждат редица ме-
роприятия в памет на Гра-
нин. Едно от тях е изложба
на материали за живота и
творчеството на Даниил Гра-
нин. Също така се провеж-
да изложба-конкурс, посве-
тен на произведенията на
писателя, включително и на
млади художници, графици,
фотографи, илюстратори.

Îòêðèõà íîâîãîäèøíî êíèæíî èçëîæåíèå, ïîñâåòåíî íà Ãðàíèí

Страницата подготви
Олга Гурска

"Äúëãó÷" âëåçå â ñïèñúêà ñ íîìèíàöèèòå çà "Îñêàð"
нинград през 1945 година.
Това е история за две при-
ятелки от фронта, които

след войната се опитват да
започнат нов живот. Светов-
ната премиера се състоя на
международния кинофести-
вал в Кан, където кинолен-
тата бе удостоена с две наг-
ради.

Анимационният филм на
руския режисьор Констан-
тин Бронзит "Той не може
да живее без Космоса" (He
Can't Live without Cosmos) съ-
що е включен в шорт-лис-
тата на филмите, предложе-
ни за "Оскар" в номинация-
та за "Най-добър късомет-
ражен анимационен филм".
Това е втората номинация за
"Оскар" на режисьора Брон-
зит, първата е през 2009 го-
дина.
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В
лошено зрение, забо-
лявания на ендокрин
ната система и проб-

леми със сърцето - всичко
това присъства в непълния
списък с последствията от
преумора на работното мяс-
то. До това заключение стиг-
наха специалистите от Се-
верозападния научен център
по хигиена и обществено
здраве. Те са изследвали 1,7
хиляди души, които практи-
куват интелектуален труд.
Това са учители, лекари и
служители в офиси.

Резултатите от изследва-
нията сочат, че в риск се
намират онези служители,
които чувстват умора на ра-
ботното си място повече от
24 часа седмично. Според
изследователите, хронична-
та умора може да доведе до
здравословни проблеми при
половината от жените, ра-
ботещи с претоварване, до-
като при мъжете процентът
е по-нисък. В зоната на
риск се намира една трета
от постоянно уморените слу-
жители, представители на
по-силния пол.

Изследователите от Севе-
розападния научен център по

Самарските IT специалис-
ти разработиха нова систе-
ма за сигурност и охрана на
музеите. Новата технология
предупреждава в случай на
странно поведение на посе-
тителите, а също може да
предотврати кражба чрез
блокиране на изходите и
мигновено сигнализиране за
забравени вещи от посети-
телите. Идеята за тази сис-
тема възникнала след краж-
бата на картината "Ай-Пет-
ри. Крим" на известния рус-
ки художник Архип Куинджи
от Третяковската галерия.

Новата система вече е въ-
ведена в експлоатация в ек-
спериментален режим в ед-
на от залите на Държавния
музей Ермитаж в Санкт Пе-
тербург. Пилотната автома-
тизирана интелектуална сис-
тема за откриване на деви-
антно поведение, както я на-
ричат създателите й, е въ-
ведена в експлоатация още

Космонавтите и астронав-
тите, които се намират на
Международната космичес-
ка станция изпратиха позд-
равително видео по случай
75-ата годишнина от създа-
ването на Международната
организация за гражданска
авиация (ICAO). Това съоб-
щи пресслужбата на ICAO.

Видеото е публикувано в
сайта на организацията. Във
видео-обръщението руските
космонавти Александър
Скворцов и Олег Скрипоч-
ка, а също американците ас-
тронавти  Ендрю Морган,
Кристина Кук и Джесика Ме-
йер и астронавтът на Евро-
пейската космическа аген-
ция италианецът Лука Пар-
митано честитят юбилейна-
та дата на английски език.

Така екипажът на МКС
поздрави ICAO със 75-го-
дишнината от създаването
на организацията и отбеля-

"Ïðîãðåñ" çàíåñå íîâîãîäèøíè ïîäàðúöè
Товарният космически кораб "Прогрес МС-13" пристигна

на Международната космическа станция (МКС) с нового-
дишни подаръци за космонавтите. Стиковането на косми-
ческия кораб с Международната космическа станция бе
излъчено от държавната корпорация Роскосмос в реално
време. Ракетата "Союз-2.1а" бе изстреляна с "Прогрес"
миналия петък. Космическият кораб достави 2480 кг то-
вар на МКС, включително 1360 кг сухи товари, 50 кг въз-
дух и кислород, 650 кг гориво и 420 кг питейна вода. Освен
всичко друго, сред стоките имало и новогодишни подаръци
за екипажа. "Прогрес" е третият космически кораб, изст-
релян към МКС през 2019 година", се отбелязва в съоб-
щението на руската държавна корпорация. "Союз-2" е се-
мейство от тристепенни ракети-носители среден клас. В
зависимост от модификацията и точката на изстрелване,
космическият кораб може да превозва товари с тегло от
2800 кг до 9200 кг в ниската земна орбита.

Ó÷åíèòå ïîñî÷èõà êîè ñà ðèñêîâåòå
îò ïðåóìîðà íà ðàáîòíîòî ìÿñòî

хигиена и обществено здра-
ве са открили, че причината
за преумората е не само фи-
зическата умора, с която
често се сблъскват служи-
тели във фабрики, търговс-
ки обекти или комунални ус-

луги. Половината от участни-
ците в изследването са обяс-
нили, че преумората при тях
е  причинена най-вече от
емоционален стрес, от необ-
ходимостта постоянно да
напрягат зрението си и да

фокусират вниманието си
върху някакви проблеми.

Около три процента от
жените и пет процента от
мъжете изпитват силна умо-
ра, която причинява загуба
на трудоспособност за око-
ло 25 дни в годината.

За 67 процента от жените
и 57 процента от мъжете
постоянната преумора е из-
разена във вид на влошено
зрение. Заболявания на ен-
докринната система могат да
засегнат 40 процента от мъ-
жете и 56 процента от же-
ните, които се намират в
състояние на хронична умо-
ра. Резултатите от изслед-
ванията сочат също, че сър-
дечно-съдовите заболявания
могат да се появят при 30
процента от жените и 29
процента от мъжете.

Следва да се отбележи, че
преумората често е придру-
жена със синдрома на про-

фесионално прегаряне. Уче-
ните от Северозападния на-
учен център по хигиена и об-
ществено здраве изследват
този процес обстойно. По-
специално, те са открили, че
най-често от преумора, емо-
ционално или професионал-
но прегаряне страдат жени
с деца, тъй като към хро-
ничната умора на работното
място се добавя и умората
от домакинските задължения
и възпитателния процес.

Руските учени посочват
седем основни признака на
преумората и те са: главо-
болие, замаяност, диском-
форт в областта на сърце-
то, загуба на апетит и проб-
леми с храносмилането, на-
рушения в съня, раздраз-
нителност и чувство на тре-
вога. Най-доброто лечение
на всичките тези симптоми,
според учените, е пълноцен-
на почивка.

Â Ñàìàðà ñúçäàäîõà èíòåëèãåíòíà ñèñòåìà çà îïàçâàíå íà åêñïîíàòèòå
през лятото в музея "Мо-
дерн" в  Самара. Там е инс-
талиран още един допълни-
телен компютър с графичен
сървър, който е свързан
със съществуващото охра-
нително оборудване.

По думите на ръководите-
ля на музея "Модерн" Ири-
на Свиридова, системата по-
мага за защита на експона-
тите от повреди или краж-
би.

Благодарение на специал-
ните червени контури над
експонатите, които се раз-
читат от компютърната сис-
тема, може да се предотв-
ратят нежелани движения на
посетителите, например, ко-
гато някой мине зад прег-
радата и се опита да нап-
рави снимка отблизо или да
докосне експоната. В таки-
ва случаи охранителите вед-
нага получават сигнал от
системата във вид на съоб-
щение за нарушение. В слу-

чай на кражба, системата
в допълнение към уведом-
лението за нарушение изп-
раща и снимка на крадеца
и посочва определеното
времетраене до незабавно-
то блокиране на изходите от
музея.

Системата предупреждава
за забравени вещи в поме-
щението в рамките на 30 се-
кунди. След оглед на поме-
щението охранителят може
да вземе решение на място
дали има опасност и дали е
необходимо да се обърне
към органите на реда или
Министерството на извън-
редните ситуации.

Освен това компютърно-
то "наблюдение" е удобно и
за музейните работници, ко-
ито са свързани със стату-
та на сградите.

"Експозициите са разпо-
ложени в сграда, която
представлява историческо
имение. Това е архитектурен

паметник на културата с фе-
дерално значение. Това оз-
начава, че ние не можем до-
ри да забием излишен пи-
рон, камо ли да дупчим сте-
ните, за да монтираме ня-
какви нови системи. В слу-
чая с новата технология, ця-
лата инсталация и настрой-
ки се вграждат бързо, без
вдигане на шум и прах", по-

ясни Свиридова.
Новата система за сигур-

ност е представена на за-
седанието на работната гру-
па на Държавния съвет на
Руската федерация в нап-
равление "Култура" през но-
ември. Не е изключено, че
самарското ноу-хау може да
бъде внедрено и в други му-
зеи на Русия.

Åêèïàæúò íà
ÌÊÑ îòáåëÿçà
75-ãîäèøíèíàòà
îò ñúçäàâàíåòî
íà ICAO

за, че техническите и прав-
ните стандарти, предложе-
ни от тази международна ор-
ганизация "се използват ши-
роко, включително в косми-
ческата индустрия, а по-спе-
циално в системите за на-
вигация, комуникация и наб-
людение".

От ICAO също така съоб-
щиха, че видео-поздравле-
нието е записано с подкре-
пата на руската държавна
корпорация Роскосмос.

Представителят на Русия
в Международната органи-
зация за гражданска авиа-
ция Сергей Гудков отбеля-
за, че Руската федерация и
Роскосмос заедно с екипа-
жа на МКС са използвали
такава възможност, за да
отдадат почит към важната

роля на ICAO в хармонич-
ното развитие на междуна-
родния въздушен транспорт.

ICAO (ИКАО) е създадена
през 1944 година с цел на-
сърчаване на  безопасно и
правилно развитие на меж-
дународната гражданска
авиация в световен мащаб
и представлява специализи-
рана институция в ООН.

Наред с много други при-
оритетни области на дей-
ност, тя определя стандар-
тите и правилата, необходи-
ми за осигуряване на безо-
пасност на полетите, сигур-
ност на авиацията, ефектив-
ност, а също пропускателна
способност и запазване на
околната среда. В органи-
зацията членуват 193 дър-
жави, включително Русия.
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Влади Владков

Сценариите за интен-
зивни военни учения на
НАТО говорят за целе-
насочена подготовка на
алианса за мащабен во-
енен конфликт, заяви на-
чалникът на Генералния
щаб на руските Въоръ-
жени сили Валерий Ге-
расимов, цитиран от
вестник "Красная звез-
да".

На брифинг пред чуж-
дестранните военни ата-
шета, акредитирани в
Москва, Герасимов на-
помни, че в доктринал-
ните документи на Брюк-
сел за Русия е опреде-
лен статут на противник,
а по време на декемв-
рийската среща на най-
високо равнище на
НАТО беше заявено за
повишаване на оператив-
ността на прехвърляне-
то на сили към "източ-
ния фланг" на алианса.

Според Герасимов е
било особено подчерта-
но, че от 2016 г. държа-
вите членки на блока са
повишили разходите си
за отбрана с общо 130
млрд. долара, а към
2024 г. се предвижда
увеличаване на военни-
те разходи с 400 млрд.
долара. Освен това за
да осигури доминиране-
то в Космосана среща-
та е взето решение за
признаване на космичес-
кото пространство за от-
делна сфера на водене
на бойни действия на-
равно със сушата, въз-
душното, морското и ки-
берпространството.

"Продължава работата
по разгръщането в Ев-
ропа на компоненти на
американската противо-
ракетна отбрана. В бал-
тийските страни и Пол-
ша, в акваторията на
Черно и Балтийско мо-
ре се засилва военната
активност, увеличава се
интензивността на воен-
ните учения на блока.
Техните сценарии сочат
целенасочената подго-
товка на НАТО за задей-
стване на своите войс-
ки във военен конфликт
от голям мащаб", каза
Герасимов.

ÍÀÒÎ ïîäãîòâÿ âîéñêèòå
ñè çà ìàùàáåí êîíôëèêò

Бившият министър на външните работи на Австрия Карин
Кнайсъл призова да спре демонизирането на Русия

Американски танкове "Абрамс" на железопътна гара в Литва

Няма предпоставки
за мащабна война
Сега няма предпостав-

ки за военен конфликт
от голям мащаб, но не
бива да изключваме ве-
роятността нови кризи
да излязат от контрол и
да прераснат в голям во-
енен конфликт. Трябва да
сме готови към всякакъв
сценарий на развитието
на обстановката, заяви
началникът на руския Ге-
нерален щаб.

Така на брифинга за
чуждестранните военни
аташета той отговори на
въпрос на представител
на Норвегия дали според
Генералния щаб има ве-
роятност от възникване
на голяма война в перс-
пектива до 2025 г. и в как-

ви сфери ще се води тя.
"Едновременно с това об-
становката в света оста-
ва нестабилна, а нейно-
то развитие придобива
все по-динамичен харак-
тер", добави той. Според
него това в голяма сте-
пен се обуславя от стре-
межа на отделни държа-
ви да наложат собстве-
ните си принципи на су-
веренни страни, в това
число и чрез използване
на силови методи.

"В такива условия не
може да се изключва въз-
никване на кризисни си-
туации, които могат да из-
лязат от контрол и да

прераснат във военен
конфликт от голям ма-
щаб", добави армейски
генерал Герасимов и под-
черта: "Безусловно, ние
трябва да бъдем готови
за всякакъв сценарий за
развитие на обстановка-
та. Ето защо отбранител-
ният потенциал на Русия
сега и в перспектива ще
се поддържа на равнище,
позволяващо да се отра-
зи агресия срещу нашата
държава от всякакъв ма-
щаб, от всякаква среда."

Военните разходи
на НАТО
В средата на декемв-

ри официалният предста-
вител на руското Минис-
терство на външните ра-
боти Мария Захарова на-

помни, че в списъка на
страните членки на
НАТО руската заплаха е
първа, при условие, че
военните разходи на али-
анса превишават съот-
ветните разходи на Мос-
ква повече от 20 пъти.
Тя отбеляза, че НАТО
продължава линията на
повишаване градуса на
напрежението и осигуря-
ване доминацията на али-
анса във всички опера-
ционни сфери - на суша,
във вода, във въздуха и
в киберпространството,
а сега - и в Космоса.

"Съюзниците козирува-
ха в отговор на амери-

канските изисквания да
бъдат повишени военни-
те разходи. Ще напомня,
че те и сега съставляват
повече от половината от
световните и над 20 пъти
надвишават руските. То-
ест, като основна запла-
ха е определена руската,
но днес военните разхо-
ди на структурата надви-
шават 20 пъти съответни-
те разходи на Руската фе-
дерация", отбеляза офи-

циалният представител на
външнополитическото ве-
домство.

Престанете да
демонизирате Русия
По-рано бившият авст-

рийски външен министър
Карин Кнайсъл заяви
пред РИА "Новости", че
НАТО трябва да преста-
не да демонизира Русия
и да представя страната
в лъжлива светлина. Ко-
ментирайки ситуацията в
алианса като цяло и ду-
мите на френския прези-
дент Еманюел Макрон за
мозъчната смърт на

НАТО, Кнайсъл подчерта,
че въпросът за необхо-
димостта от тази органи-
зация се поставя вече
много години.

"Алиансите отговарят на
интересите на определе-
на епоха и когато те от-
падат, се поставя въпро-
сът за необходимостта от
организацията. Смятам,
че в НАТО си задават то-
зи въпрос вече много го-
дини. Ако се върнем към
епохата 2002-2003 г. - на-
чалото на войната в
Ирак, малко преди това
НАТО беше близо до
взрив. В НАТО има мно-
го цепнатини, които отто-
гава все повече се задъл-
бочават. И работата не е
само в поведението на
Турция", отбеляза събе-
седничката на агенцията.

Заплаха за сигур-
ността на Русия
В началото на декемв-

ри руският президент
Владимир Путин заяви,
че приближаването на
НАТО към границите на
Русия е заплаха за си-
гурността на страната.
Той отбеляза също така,
че блоковите стереоти-
пи на мислене от мина-
ли години не могат да
бъдат добър инструмент
за търсене и приемане
на ефективни решения.

При това руският дър-
жавен глава напомни, че
Русия неведнъж е изра-
зявала готовност за сът-
рудничество с НАТО, за
да могат заедно да про-
тиводействат на реални-
те заплахи като между-
народния тероризъм, ло-
калните въоръжени кон-
фликти, опасността от
неконтролирано разп-
ространение на оръжия
за масово поразяване.

Преди 60 години в
структурата на Съветс-
ката армия беше създа-
ден нов вид Въоръжени
сили - Ракетни войски
със стратегическо пред-
назначение. Огромните
ресурси, вложени в тях-
ното формиране, позво-
лиха СССР да постигне
стратегически паритет
със САЩ, който се за-
пазва и до днес. Ракет-
ните войски със страте-
гическо предназначение
се състоят от три армии
и 12 дивизии, в чийто
арсенал влизат около
400 междуконтинентални
балистични ракети с
шахтово и с мобилно ба-
зиране. Очаква се към
2024 г. съединенията на
войските да бъдат 100%
комплектувани със съв-
ременни комплекси рус-
ко производство. Екс-
перти отбелязват, че
поддържането на висо-

Ãàðàíò ñðåùó âñÿêà àãðåñèÿ
Ракетните войски със стратегическо
предназначение празнуват 60-годишен юбилей

Подвижен наземен ракетен комплекс "Ярс"

ка бойна готовност на то-
зи вид Въоръжени сили
е главният гарант на на-
ционалната сигурност на
Руската федерация.

Според командващия
Ракетните войски със
стратегическо предназ-
начение Сергей Карака-
ев днес на въоръжение
стоят седем типа меж-
дуконтинентални балис-
тични ракети, които поз-
воляват ефективно да се
отговори на всяко пре-
дизвикателство: "Сред
тях са четирите типа ра-
кетни комплекси с шах-
тово базиране "Воево-
да", Стилет", "Топол-М" и
"Ярс". В групировката с
мобилно базиране са
подвижните наземни ком-
плекси "Топол", "Топол-М"
и "Ярс"."
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1 месец 3 лв.

3 месеца 9 лв.

6 месеца 18 лв.

12 месеца 36 лв.

"Всички разговори за ве-
личието на нашия футбол се
разбиват в скалата на Шам-
пионската лига. Руският газ
не се разбива на датското
крайбрежие, а футболът се
разбива заради слабата кон-
куренция в нашето първен-
ство", заяви пред в. "Взгляд"
лидерът на руските фенове
Александър Шпригин, ко-
ментирайки призива на бив-
шия футболист Андрей Ар-
шавин да се възобнови пър-
венството на СССР.

"В перспектива идеята на
Аршавин е прекрасна. След
разпадането на СССР у рус-
ките фенове и досега е за-
пазен интересът към фут-
болни клубове от Украйна,
Беларус, Казахстан, Грузия
и Азербайджан. Защото то-
гава имаше висока конку-
ренция и зрелищен футбол",
смята президентът на Об-
щоруското обединение на
феновете Шпригин.

"Тази идея не е нова. През
2012-2013 г. се планираше
да се създаде обединено
първенство на Русия и Ук-
райна. Тогава с този въпрос
се занимаваха президентът
на московския ЦСКА Евге-
ний Гинер, шефът на "Газп-
ром" Алексей Милер, собс-
твеници на украински клу-
бове. А Валерий Газаев раз-
работи концепцията на то-
ва първенство. След това
обаче идеята загуби акту-

Àðøàâèí èñêà äà âúçñòàíîâè ôóòáîëíîòî
ïúðâåíñòâî íà ÑÑÑÐ
Лидерът на руските фенове Александър
Шпригин коментира идеята

Андрей Аршавин с екипа на лондонския "Арсенал"

Лидерът на руските футболни фенове Александър Шпригин

алност по разбираеми при-
чини", напомня събеседни-
кът.

Според него и днес за та-
къв проект има съществен
проблем - кои клубове ще
представляват обединеното
първенство в Шампионска-
та лига и Лига Европа -
престижни турнири, които
се организират и провеж-
дат от УЕФА.

"Да вземем например Ан-
глия. Тя е представена в два-
та турнира със седем клу-
ба, които заемат съответ-
ните места в първенството.
Същото е и в Испания, Ита-
лия и Германия. А по какъв
принцип ще се делегират от-
борите от обединеното пър-
венство? Като в Италия,то-

ест не повече от седем? То-
гава обаче клубовете от Бе-
ларус, Казахстан и други
страни, освен Украйна изоб-
що няма да попаднат в ев-
ропейските турнири. И ще
загубят доходи от участие в
тях", поясни Шпригин.

"От друга страна, обаче
едно такова първенство на-
истина би повишило конку-
рентността на отборите.
Спомнете си съветските
времена - тогава съветски-
те клубове, особено "Дина-
мо" (Киев) редовно стигаха
до финалните стадии на тур-
нирите и дори ги печелеха.
След разпадането на СССР
отделни руски и украински
клубове имаха някакви ус-
пехи, но това е несравни-

мо", каза Шпригин и се раз-
мечта, че на теория руски-
те и украинските клубове
биха могли да играят заед-
но.

"Ако идеята на Аршавин
бъде реализирана, то Обе-
диненото първенство на
страните от ОНД би позво-
лило на нашите клубове да
играят на съвсем друго рав-
нище, като постоянно пови-
шават своята класа и майс-
торство. И в Шампионската
лига биха се представяли
например "Зенит", "Динамо"
(Киев), "Локомотив", "Шах-
тьор" (Донецк). А клубовете
от Беларус, Казахстан и
Азербайджан - в Лига Ев-
ропа. В такъв случай кла-
сирането в групата за фи-
налния стадий би бил нор-
ма за нашите клубове", ка-
за в заключение Шпригин.

По-рано бившият полуза-
щитник на руския национа-
лен отбор и на "Зенит" Анд-
рей Аршавин предложи в
руското първенство да бъ-
дат приети клубове на стра-

ни от ОНД - Беларус, Азер-
байджан, Казахстан и фор-
матът на турнира да се вър-
не към оня, използван по
времето на СССР. "Когато
преди няколко години иска-
ха да обединят нашата лига
с украинската, аз смятах то-
ва за правилно решение, ко-
ето ще помогне развитието
на футбола на постсъветс-
кото пространство", преда-
де думите на Аршавин
Спортс.Ру.

"Днес обединението на
първенствата на Русия и Ук-
райна не е актуално. Зато-
ва можем да помислим за
присъединяване към наше-
то първенство на отбори от
Беларус, Азербайджан и Ка-
захстан", изрази мнението
си Аршавин. Според него в
подобно първенство може
да се използва формата на
СССР. Да напомним, че пре-
ди "евромайдана" в Киев за
създаване на обединено
първенство призоваваше
знаменитият руски футболен
треньор Валерий Газаев.

Нападателят на "Зенит" и
руския национален отбор
Артьом Дзюба с актив от
102 234 съобщения в меди-
ите е на 20-о място в рей-
тинга на руските личности
на годината. В топ-30 вли-
зат още двама футболисти
- съотборникът на Дзюба
нападателят Александър Ко-
корин (23-о място, 95 307
съобщения) и полузащитни-
кът на "Ростов" Павел Ма-
маев (28 и 90 356). Трийсе-
тицата на медийните личнос-
ти се затваря от шампиона

Äçþáà, Ìàìàåâ, Êîêîðèí è Õàáèá ñà â òîï-30 íà ðóñêèòå ëè÷íîñòè íà ãîäèíàòà
на бойните изкуства в ле-
ката категория Хабиб Нур-
магомедов (30 и 86 273). В
рейтинга се оказа и още
един спортист - хокеистът
на "Вашингтон Кепитълс"
Александър Овечкин (45 и
65 031). На 44-о място е бив-
шият президент на Руския

футболен съюз Виталий
Мутко (65 759).

Лидер в рейтинга е пре-
зидентът на Руската феде-
рация Владимир Путин
(3 178 126). В първата тройка
влизат още министър-пред-
седателят Дмитрий Медве-
дев (666 263) и заместник-

ръководителят на админис-
трацията на президента
Дмитрий Песков (304 038).

Изследването е проведе-
но от 1 януари до 13 декем-
ври по анализ на броя на
съобщенията в база медии,
включващ повече от 53 из-
точници.

Артьом Дзюба се радва на поред-
ния си гол

Олимпийският шампион по
биатлон от Швеция Себас-
тиян Самуелсон призна, че
би искал да посети Москва.

- Кое е мястото на Земята,
което бихте искали да посе-
тите?

- Москва.

- Кое, простете?
- Да, Москва.
- Опишете Русия с три ду-

ми.
- Не знам защо, но мисля

за белите мечки. А трите ду-
ми: мечки, успешна и голя-
ма.


